
Вторник
27 април 2010, брой 78 (4889)

цена 1.50 лева

Новини ▶ 7
България не 
приема руските 
пари за “Белене”
Офертата за 2 млрд. EUR 
е отхвърлена, каза зам.-
министърът на енергети-
ката Мая Христова 

USD/BGN: 1.46823 

-0.07% 
Българска народна банка

EUR/USD: 1.33210

     +0.07% 
 Българска народна банка

Sofix: 421.06 

   -0.58%
Българска фондова борса

BG40: 117.78

+0.20% 
Българска фондова борса

Компании ▶ 12
“Армеец” е 
най-големият 
играч на борсата     
Дружествата от общото за-
страховане са увеличили с 
близо 20% експозициите си 
в акции през 2009 г. 

Компании ▶ 11
Износителите 
надскочиха с над 
10% прогнозите си  
Големите износители 
са продавали през март 
повече от очакваното, 
показаха окончателните 
резултати за приходите 
на “Монбат” и компани-
ите от групата на “Стара 
планина”

Новини▶ 6

Кредитирането   
все още  
буксува

Тема на деня ▶ 4-5
Минералните 
извори - много 
надежди, малко пари

Новини ▶ 8 
Пак обещание 
за магистралата 
София - Ниш

Кметове на общини до-
волно потриват ръце, че 
държавата им преотстъп-
ва минералните находи-
ща. Очакванията им са, 
че с влизането в сила на 
промените в Закона за 
водите местната власт ще 
може да ги отдава на кон-
цесия, което ще увеличи 
приходите

Новини ▶ 9
АПИ започва 
ремонти на пътища 
за още 265 млн. лв.

С това се дава началото на 
втория етап от възстано-
вяването на второкласни и 
третокласни пътища. Тра-
сетата са основно в Северо-
източна България

До края на 2012 г. магис-
тралата София - Ниш ще 
бъде завършена. Това уве-
рение дадоха премиерите 
на Сърбия и България в 
Белград 

Последно ▶ 2
Забраната за 
пътуване в ЕС се 
оказа незаконна
След решението на ВАС 
всички, които дължат до-
ри и над 5000 лв. за смет-
ки за ток, парно и вноски 
за кредити, ще могат да 
пътуват в ЕС

Показват данните на БНБ за първото 
тримесечие на годината

Туристическите 
фирми спонсорират 
държавата

Компаниите са готови да 
платят 100 хил. EUR, за да 
покрият разходите за командироване 
на още служители на МВнР в Русия.
Те трябва да помагат за издаването на визи 
на руски граждани преди старта на летния 
сезон  ▶ 8-9

Колаж: Вихър Ласков
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Печеливш
Вежди рашидов

Губещ
Томас ендерс

Министърът на културата получи награда “за проявената 
политическа воля за противодействие на интелектуалното 
пиратство в България”. Тя му беше връчена от посланика на 
САЩ Джеймс Уорлик по случай Световния ден на интелекту-
алната собственост - 26 април. Рашидов е награден и заради 
неговата роля за възстановяване на нормалната работа на 
Съвета за защита на интелектуалната собственост.

Председателят на надзорния съвет на Airbus се сблъс-
ка с недоволството на работниците на компанията 
във Франция. Служителите на европейския произво-
дител на самолети спряха за 90 минути производ-
ството в заводите в страната. Те искат по-добро 
заплащане и  условия на работа и заплашват с нови 
стачни действия. 

Понеделник
26 април 2010, брой 77 (4888)

цена 1.50 лева

Новини ▶ 8
БНБ и КФН 
няма да се 
сливат
Правителството се 
отказа от обединението 
на двата надзора, каза 
Стоян Мавродиев

USD/BGN: 1.46933

+0.21%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.33110

     -0.21%
Българска народна банка

Sofix: 423.51

    +0.37%
Българска фондова борса

BG40: 117.55

-0.41%
Българска фондова борса

Компании ▶ 11
Застрахователите 
заложиха на 
депозити и ДЦК    
Компаниите са увеличили 
минимално активите си в 
акции през 2009 г.

Новини ▶ 9
ДАНС разследва 
болници  
за злоупотреби  
Сред разследваните ле-
чебни заведения  са уни-
верситетската болница 
„Св. Георги” - Пловдив, 
бившата „ИСУЛ”, универ-
ситетската болница „Св. 
Екатерина”, „Пирогов”, 
ВМА, болница „Токуда-
София”

Компании и пазари▶ 12-13

Спадът в цените 
на жилищата 
продължава 
и през 2010 г.

Компании и пазари ▶ 14

„Трейс” ще строи „Тракия” 
по нова технология

На участъка от Стара 
Загора до Нова Заго-
ра ще бъде положен 
полимерно модифици-
ран асфалт, каза Цветан 
Цонев, представител на 
“Магистрали Трейс”

Коментар ▶ 2
Закъснението 
доведе по-лошия 
вариант
Правителството на 
Бойко Борисов закъс-
ня. Не само с качване-
то на електроразпреде-
лителните дружества  
на борсата, но и с 
лансирането на антик-
ризисните мерки

България е далече от 
наказание за свръхдефицит

Няма риск България да 
бъде санкционирана 
от Еврокомисията 
заради по-големия 
бюджетен дефицит, 
каза еврокомисарят 
Кристалина Георгиева

Новини ▶ 8 Свят ▶ 10
Г-20 се включи 
в спасяването 
на Гърция  
Проблемите на южната 
ни съседка помрачиха 
оптимизма от икономи-
ческото възстановяване 
в света. Срещата на Г-20, 
МВФ и Световната банка 
мина под знака на гръц-
ките проблеми 

Наследството на БЕХ
тежи на новия холдинг

Страната ни има нужда от консолидационна компания в енергийния сектор, но 
тя трябва да е прозрачна и с ясна структура  ▶ 4-5

снимка марина ангелова

Мнения

С тези пренадути 
цени няма кой да купува. 
Реалната цена на всички 
нови жилища, които ти ги 
продават само на замазка, 
трябва да са не повече 
от 200 евро на квадрат. 
Докато другарите не си 
сверят цените с реалните, 
купувачи няма да има.

AN

За съжаление реалната 
стойност на един ква-
драт е около 350 евро, друг 
е въпросът, че купувайки 
жилище, плащаме и тро-
тоарите пред съседните 
три блока... а нали сме в 
България, пари трябва да се 
печелят лесно... уж!

Hristо

и ще питате за още! 
Или ще си живеете под 
наем, ще плащате чужд 
вместо ваш имот...   

Ще купувате

▶

▶

▶

pari.bg Топ 3

1 Лошият пример на 
БЕХ пречи на добрата 
идея за нов холдинг. 
Ползите от енергиен 

холдинг са много, но само 
ако има стратегия, ме-
ниджмънт и прозрачност.

2 Едностайните 
апартаменти - хит 
в София. Според 
НСИ цените на имо-

тите са паднали с 2.3%, от 
“Адрес” отчитат намале-
ние от 5 на сто, а Райфай-
зен имоти - 6.5%.

3 Наемодатели масо-
во декларират до-
ходи. Само за 10 дни 
те са обявили над 11 

млн. лв. пред Национална-
та агенция за приходите.

Мисия “Москва” 
Туристическият бизнес в 
България участва във филм. 
В сериал. Лошото е, че понякога 
епизодите се повтарят. А особено 
лошо е, че се повтарят именно 
неприятните сцени. 

Всяка година по това време 
се обсъжда колко е важно 
да се облекчи процедурата за 
издаване на визите за руски 
граждани. Всяка година 
по това време се казва, че 
другите държави вече са 
направили това и това, за да 
привлекат повече туристи 
от нас. А ние - нищо. Каним 
братушките на гости, мамим 
ги уж с евтини оферти, ама 
ги караме да се чувстват не-
желани. Интригата е пълна. 
Има хляб за още поне хиляда 
епизода.

Бизнесът обаче реши да 
пренапише сценария. Щом 
не може да разчита на държа-
вата, тогава е крайно време 
да се хване за косите и като 
барон Мюнхаузен да се извади 
от блатото. Първа стъпка - ще 
сложи 100 хил. EUR в празния 
джоб на държавата, за да ко-
мандирова служители в Русия, 
които да помагат в издаването 
на визите за руски граждани 
(вж. стр. 8). 

За бизнеса това е вид инвести-
ция, защото, ако тази финан-
сова инжекция укрепи админи-
стративния капацитет на държа-
вата, може да се спестят някои 
от таксите и усложненията при 
издаването на визите, а това ще 
доведе и до повече туристи през 
лятото. Туристическите фирми 

вече стигнаха до извода, че 
трябва сами да си помогнат, ако 
искат държавата да им помогне. 
Ако и това не подейства, нищо 
чудно догодина да направят и 
стъпка втора - сами да започнат 
да си издават визи... Жалко, че 
не е възможно.
   
За съжаление вчера за 
пореден път си пролича, 
че държавата е пасивна и 
безидейна. Не просто е с 
вързани ръце, просто не може 
да измисли какво да отговори 
и да предложи на бизнеса, за 
да го улесни и да му помогне. 
А това в крайна сметка е буме-
ранг. Защото точно бизнесът 
и данъците, които той плаща, 
крепят държавата. И ако всич-
ки не го осъзнаят, то всички 
ще отидем на кино... 

коментар

 Празните хотели на Слънчев бряг разчитат на руските туристи за предстоящия сезон СНИМкА БоБИ ТошЕВ▶
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Подарък

▶ Бившият вицеканцлер на австрия и настоящ президент на института за 
дунавския регион и централна европа ерхард Бузек (вляво) се срещна с министри 
и представители на австрийски фирми у нас  снимка БоБи ТошеВ

цитат

Твърдението, че аз и 
Кирил Добрев искаме 

свалянето на Сергей Станишев 
от лидерския пост, е лъжа 

Число на деня

860
млн. EUR ще струва извеждането от експлоатация на 

трети и четвърти блок на аеЦ „козлодуй” до 2013 г., съоб-
щи европейският депутат Джефри ван орден

▶
 корнелия нинова по повод твърденията, че прави 

подписка срещу лидера си

Забраната за пътуване  
в ЕС се оказа незаконна
Забраната да пътуваш 
в ЕС, ако имаш натру-
пани дългове, се оказа 
незаконна. С решение на 
Върховния администра-
тивен съд от 24 март тази 
година е била отменена 
разпоредба на МВР, която 
забранява пътуванията 
на българи в ЕС при 
наличие на финансови 
задължения. 

След решението на ВАС 
всички българи, които 
не са си платили сметки-
те за ток, парно и вноска-
та за кредити, ще могат 
да пътуват в ЕС, дори и 
дългът им да надхвърля 
5000 лв. Същото важи 
и за тези, които имат 
задължения към бюджета 
и не са си внесли дължи-
мите данъци, осигуровки 
и глоби в КАТ или други 
публични дългове. 

Това е факт, тъй като 
според Закона за българ-

 

 

pari.bg реплики

По темата „наемода-
тели масово декларират 
доходи”:

със сигурност миналата 
година са били деклари-
рани по-високи суми, тъй 
като е имало и повече 
наематели, и по-високи 
наеми!

Realno

По темата „алибито 
„национална сигурност”:

В казармата старшина-
та обясняваше: фасулът 
в цивилизацията може да 
е фасул, но в армията той 
е военна тайна! сега го 
разбрах...

Михаил Ванчев 

▶

▶

▶

▶

По темата „Министер-
ството на финансите 
детронира „информаци-
онно обслужване”:

опппаааа, какво става 
със „сименс”? опитаха се да 
лъжат и финансите след 
провала им с паспортите, 
добре е, че някои хора в 
министерството не са 
подлоги на частния бизнес, 
а искат да работят за си-
гурността на държавата. 
евала, показахте, че сред 
вас има честни хора.

Mulioto 

По темата „карл кокс 
пропуска София заради 
изригналия вулкан”:

▶

▶

▶

Големият DJ Carl Cox ще 
бъде в България на 5 април 
във връзка с рождения ден 
на „метрополис”. Партито 
ще бъде в Зимния дворец на 
спорта в софия, билетите 
от отложеното парти 
на големия музикант ще 
важат и за следващата 
дата 5.05. 

Carl Cox  

По темата „Бананов 
маркетинг”:

свежо, забавно, макар и 
малко тъжно за родната 
маркетингова (рекламна) и 
начин на живот действи-
телност. 

maria 

▶

▶

▶

При натру-
пани задъл-

жения за данъци 
и осигуровки над 
5000 лв. оставате 
без паспорт

ност, обществения ред, 
здравето на гражданите 
или правата и свободите 
на други граждани. 

Остава в сила обаче 
мярката на НАП да по-
иска временно отнемане 
на задграничен паспорт, 
ако неплатените данъци 
и осигуровки са за над 
5000 лв. В този случай 
паспортът се връща едва 
когато задълженията към 
бюджета бъдат погасени. 

От началото на тази 
година Националната 
агенция за приходите е 
поискала от МВР вре-
менно да отнеме задгра-
ничните паспорти на 250 
българи. От приходната 
агенция уточниха, че 
средно годишно се иззем-
ват паспортите на близо 
600 българи длъжници, 
които са тръгнали да 
пътуват към страни извън 
ЕС.

Биляна Вачева
 bvacheva@pari.bg

ските лични документи 
всеки българин има право 
да пътува с лична карта 
във всички страни членки 
на ЕС. Ограничаването на 
това право може да стане 
само ако се цели защита 
на националната сигур-

▶ Българите, които имат натрупани дългове, вече ще могат свободно да пъту-
ват в еС                         снимка БоБи ТошеВ



Минералните находища      - много 
големи надежди, малко     пари
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Кметове на общини до-
волно потриват ръце, че 
държавата им преотстъпва 
минералните находища. 
Очакванията им са, че с 
влизането в сила на про-
мените в Закона за водите 
местната власт ще може да 
ги отдава на концесия, кое-
то ще увеличи приходите. 
А докато градоначални-
ците ликуват, бизнесът се 
притеснява, че общините 
може да процедират по 
различен начин при отда-
ването на изворите и така 
да се стигне до хаос. От 
него ще загубят не само 
фирмите, а и крайните по-
требители, твърди Мил-
чо Бошев, председател на 
Асоциацията на произво-
дителите на безалкохолни 
напитки.

Реалните  
възможности
По данни на екоминистер-
ството от общо 102 ми-
нерални находища 60 не 
се използват. За тях няма 
концесия и издадени раз-
решителни за ползване. 
Което разхищава водата. 

Информацията на На-
ционалното сдружение на 
общините обаче е различ-
на. Оттам твърдят, че не-
използваните извори са 45. 
Освен това повечето били 
по поречия на реки и щом 
държавата не ги е отдала 
на концесия, те едва ли са 
толкова атрактивни, казват 
от сдружението. 

Получихме подготвени-
те промени в Закона за 
водите и аз останах с впе-
чатлението, че по-скоро 
общините ще ги отдават 
безвъзмездно, а не тол-
кова на концесия. Има и 
възможност да се полз-
ват от населението сре-
щу минимална такса, ко-
ментира председателят на 
Националното сдружение 
на общините Гинка Чав- 
дарова. Според нея, преди 
да се отдаде едно находи-
ще на концесия, трябва да 
се направят сондажи, да 
се осигури неговата под-
дръжка и т.н.  

Промените в Закона за 
водите предвиждат всяка 
година да се публикува спи-
сък с находищата, които 
общините може да поискат. 
Ако го направят, ще ги сто-
панисват за 25 години на-
пред. Ако до 2 години обаче 
не ги отдадат на концесия 
или по друг начин, находи-
щата отново ще преминат в 
държавни ръце.

използваните  
находища
Държавата е отдала 16 

находища на минерална 
вода на концесия. 9 от тях 
имат повече от един кон-
цесионер. 5 концесионера 
има Мамоваланжкият во-
доносен хоризонт, в който 
влизат участъците Албена, 
Кранево, Златни пясъци, 
Варна, Каварна, Балчик 
- Тузлата. По 2 концеси-
онера имат находищата в 
Брацигово, Девин, Горна 
баня, Девин и Княжево, а 
4 има в Хисаря, съобщиха 
от екоминистерството. 

Скромните приходи
От ведомството, ръково-
дено от Нона Караджова, 
очакват поне 3.066 млн. лв. 
приходи от концесионна 
такса през 2010 г. 

За първи път през тази 
година 70% от приходите 
ще останат за екоминис-
терството, т.е. няма да по-
стъпват в държавния бю-
джет и да се разпределят 
след това от финансовото 
министерство. 

Останалите 30% отиват 
за общините. От екоми-
нистерството допълниха 
и че за миналата година 
приходите от концесион-
ни такси на находища на 
минерална вода са били  
2 537 610 лв.

изрядни платци
По-голямата част от кон-
цесионерите на минерал-
на вода редовно запла-
щат концесионната такса, 
твърдят от ведомството 
на Нона Караджова. При 
забавяне на изплащането 
екоминистерството усвоя-
ва паричните гаранции на 
компаниите. 

През миналата година 
10 концесионера, които 
бутилират минерална вода, 
са поискали увеличение 
на предоставения общ го-
дишен обем минерална 
вода. 

Въпреки добрата воля на 
правителството приходите 
от концесионна такса са 
твърде малко, за да помог-
нат за окаяното състояние 
на местната власт. За да 
има реален ефект, държа-
вата ще трябва да откъсне 
по-сериозен пай от прихо-
дите си.

За 2009 г. държавата е получила едва 2.5 млн. лв. от концесионни          такси, през тази 
екоминистерството очаква най-малко 3.066 млн. лв.

Красимира Янева
kyaneva@pari.bg

Водите може да се 
използват за питейни 
цели, за лечение и за 
добив на енергия. Ако 
става въпрос за лечение 
и за добив на енергия, 
е добре общините да 
решават кой да използва 
находището. Ако водите 
се използват за питейни 
цели, то трябва да има 
много силен контрол и 
да има възможност за 
санкция от Министер-
ството на околната среда 
и водите. 

Европейските 
директиви, които тряб-
ва да се спазват, са много 
стриктни, а те са слабо 

Има опасност да се създаде хаос
Коментар

познати в общините. 
От една страна, е добре 
общините да използват 
ресурса, а от друга - да 
има контрол. 

Освен това минерал-
ните находища, където 
водата е годна за питей-
ни цели, не са толкова 
много. Трябва да се има 
предвид, че от 1998 г. 
досега има създаден ме-
ханизъм за отдаване на 
концесия на находища за 
бутилиране на мине-
рална вода. Така че има 
опасност, ако концеси-
онирането на находища-
та за питейни нужди се 
даде на общините, да се 

създаде хаос. 

Сега има около 50 
находища, от които се 
добива минерална вода 
за питейни нужди. Бяха 
дадени много конце-
сии. Не всички фирми, 
които ги взеха, съумяха 
в гратисния период да 
построят предприя-
тие за бутилиране. На 
практика, ако 3 години 
една фирма не си плаща 
таксата, държавата или 
общината може  да й я 
отнемат и да започнат 
процедура по отдаване 
концесията на друг. Така 
например 10-15 конце-
сии бяха отнети. 

Милчо Бошев,
председател на асоциацията  
на производителите  
на безалкохолни напитки

Европейските 
директиви 

са слабо познати на 
общините
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Минералните находища      - много 
големи надежди, малко     пари Облекчават се 

тромавите процедури 
за бизнеса
Незаконните сондажи ще 
може да бъдат регистрира-
ни в рамките на една годи-
на след приемането на про-
мените в Закона за водите. 
След това ще се налагат 
големи санкции, съобщи 
шефът на дирекция „Упра-
вление на водите” в екоми-
нистерството Асен Личев. 
Предвижда се още да се 
премахне разрешителният 
режим за сондажите и за 
извършването на дейности 
по отдих и развлечение във 
водите, като те минат на 
регистрационен режим.

Промените в Закона за 
водите регламентират, че 
от следващата година раз-
решителните за водополз-
ване ще се издават по раз-
личен принцип. Причината 

- в момента законодател-
ството ни не прави разли-
ка дали документът дава 
позволение за добив на 
баластра или за построява-
нето на водноелектрическа 
централа.

Всички разрешителни 
по Закона за водите ще се 
издават от басейновите 
дирекции към екоминис-
терството. Документите, с 
които се узаконява доби-
вът на пясък от Дунав, ще 
се издават от Агенцията за 
проучване и поддържане 
на Дунав, допълни Личев. 

Освен това с промените 
се предвижда съкраща-
ване на процедурите по 
одобряване и издаване на 
различни документи с 20 
дни. Фирмите, които са по-
дали заявления по Закона 
за водите, обаче ще имат 
2 месеца на разположение 
при нужда да предоставят 

Вторник 27 април 2010  pari.bg

За 2009 г. държавата е получила едва 2.5 млн. лв. от концесионни          такси, през тази 
екоминистерството очаква най-малко 3.066 млн. лв.

Незаконните сондажи  
ще може да се регистрират

Ще преценим 
има ли 
свободни 
количества

Първо трябва да се 
направи преглед дали 
от изворите, за които 
има разрешителни 
за добив. Целта е да 
проверим дали има 
свободни количества. 
Има подадени 
молби за ползване 
на минерална вода, 
а за всички извори 
на територията са 
дадени разрешения за 
ползване. 

Две компании 
бутилират вода от 
3 извора в Хисаря. 
Приходите от 
концесионните такси, 
които те плащат, 
постъпват навреме в 
общината.

инж. Пенка Ганева,
заместник-кмет на община 
Хисаря

Решението е добро
Решението общините 
да отдават на концесия 
минерални извори е 
много добро. В края на 
краищата общините се 
грижат за поддръжката 
на изворите. В Брацигово 
държавата е предоста-
вила възможността на 
две фирми да бутилират 
минерална вода от едно 
находище. Както е по 
закон, 30% от концесион-
ната такса, която компа-
ниите плащат, постъпва 
в общината. Освен отда-
дения на концесия извор 
в Брацигово има и други 
находища на минерална 
вода, от които хората 
си наливат свободно. 

Тодор Кръстев,
заместник-кмет на община 
Брацигово

Мнение

 10 компании са поиска-
ли през 2009 г. да им бъде 
увеличено разрешеното 
количество за добив и 
бутилиране на минерал-
на вода

▶

допълнителна информа-
ция. Така министър Нона 
Караджова ще изпълни 
обещанията си към бизне-

са, които даде малко след 
като пое поста министър 
на екологията.

Красимира Янева

Коментар

За нашата община ще е 
добре да може да отдаде 
находище на концесия, 
защото има интерес от 
фирми за това. Освен 
това всичко, което носи 
приход в общинския бю-
джет, е добре дошло.

Бихме отдали 
находище на 

концесия, защото 
има интерес

▶ Нона Караджова ще изпълни обещанието си към 
бизнеса, като облекчава процедурите чрез предло-
жени законови промени снимка емилия костадиноВа

Позиция
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Кредитирането в България 
все още продължава да бу-
ксува въпреки сигналите за 
размразяване на банковото 
финансиране. Това става 
ясно от данните на БНБ 
за първото тримесечие на 
годината. Според финан-
систите обаче на практика 
позитивни сигнали не са 
реални, тъй като все още 
няма добри проекти, а биз-
нес финансирането е почти 
на нула.

Увеличение
За първото тримесечие на 
годината банките са отпус-
нали кредити в размер на 
50.692 млрд. лв., което е с 
2.6% повече спрямо същия 
период на миналата годи-
на, казаха от националната 
банка на годишна база. 

Обемът на бизнес креди-
тирането също се увелича-
ва. На годишна база ръстът 
е 1.1% до 30.745 млрд. лв. 
Увеличението само през 
март е почти двойно спря-
мо първите два месеца на 
годината. 

Според икономистите, 
с които разговаря в. „Па-
ри”, първите положителни 
сигнали вече са налице, 
но ръстът е незадоволи-
телен. 

Липса на проекти
Бизнес кредитирането е 
доста замряло, коментира 
Лъчезар Богданов, упра-
вляващ съдружник Industry 
Watch. Според него причи-
ната е, че няма достатъч-
но добри нови проекти, а 
голяма част от старите са 
замразени. Въпреки това 
може да се каже, че има 
позитивни новини, а дока-

Кредитирането продължава 
да буксува и през март
Отпуснатите заеми на фирми са за 30.745 млрд. лв., което е с  
1% повече от същия период на миналата година

зателство за това е увели-
чението за износа, което се 
наблюдава вече четвърти 
месец, обясни той. 

Данните на БНБ гово-
рят, че икономиката през 
първото тримесечие е би-
ла в застой, обясни пред  
в. „Пари” Георги Проха-
ски, председател на Цен-
търа за икономическо 
развитие. Според Асен 
Ягодин, изпълнителен ди-

ректор на Пощенска банка, 
има положителни сигнали, 
а негативната тенденция 
при кредитирането ще се 
пречупи. Според него това 
ще се забележи най-вече 
в статистиката за март и 
април, когато ще се види 
движение в положителна 
посока.

Промяна на посоката
Данните на Българската 

народна банка показват 
ръст и при жилищните 
кредити. За първите три 
месеца те са се увеличи-
ли с 6.4% до 8.468 млрд. 
лв. През февруари ръстът 
беше достигнал 9.1% на 
годишна база.

От началото на годината 
обаче се наблюдава  трай-
на тенденция към увелича-
ване на заемите за жили-
ще. Разликата на месечна 

база, която се наблюдава, 
идва от това, че статис-
тиката показва обемите 
на финансиране, а вече се 
взимат по-малки по раз-
мер заеми, коментира за 
в. „Пари” Тихомир Тошев, 
изпълнителен директор на 
„КредитЦентър”. 

По думите му интере-
сът към ипотечното кре-
дитиране е устойчив. То-
шев твърди, че броят на 

жилищните заеми, които 
ще се отпуснат през тази 
година, ще продължи да 
се увеличава, но едва ли 
ще се стигне до бум. Но 
според общото мнение на 
банкерите през тази годи-
на жилищното кредити-
ране ще е най-търсено от 
клиентите, което също е 
сигнал за съживяване на 
икономиката.

Радослава Димитрова

Лошите кредити спират 
финансирането
Бизнес кредитирането 
е доста замряло. То е 
насочено там, където се 
печели, а към този момент 
част от проектите са 
спрени, а друга част са 
губещи. Сега бизнесът е 
в лошо състояние, а няма 
и достатъчно добри нови 
проекти. 

Може да се каже, че 
вече има положителни 
сигнали за състоянието 
на икономиката, защото 
четвърти месец се 
наблюдава ръст на износа. 

Лошите кредити се 
увеличават, макар и 
с малко. Този проблем 
може да се реши 
чрез разпродажба 

Лъчезар Богданов, 
управляващ съдружник Industry 
Watch

Вече има 
положителни 

сигнали за състо-
янието на иконо-
миката, защото 
четвърти месец се 
наблюдава ръст на 
износа

на обезпеченията. 
Необслужваните заеми 
са голямо бреме, защото 
решението с колко да се 
финансира българската 
икономика идва отвън, 
от външни финансови 
институции. 

Ръстът на лошите 
кредити влияе за 
решението им дали 
да финансират или 
не. Трябва да се 
активизират процедури по 
несъстоятелност и да се 
разпродадат обезпеченията. 
Няма нищо лошо да има 
фалити, когато нещата не 
вървят добре. По-добре е 
компания да фалира и да 
освободи място на по-
добра. 

В края на годината ще  
има раздвижване на пазара
Няма сериозни промени 
при кредитирането. При 
бизнес кредитирането има 
минимално увеличение, но 
не може да се каже, че това 
е раздвижване. В същото 
време лошите кредити се 
увеличават. Данните на 
БНБ говорят, че икономика-
та през първото тримесечие 
е била в застой, дори има 
продължаващ спад. Той 
е по-малък в сравнение с 
четвъртото тримесечие на 
2009 г., но все пак е спад. 

През първото 
тримесечие няма 
положително развитие на 
икономиката и заради това 
е такава картината при кре-
дитирането. Очакванията 
са, че към края на годината 

Георги Прохаски, 
председател на Центъра за 
икономическо развитие

През първото 
тримесечие 

няма положително 
развитие на ико-
номиката и заради 
това е такава кар-
тината при креди-
тирането

ще има раздвижване на 
икономиката. Тогава банки-
те ще започнат да кредити-
рат повече, защото ще се 
появят добри проекти. Ще 
има раздвижване на бизнес, 
както и на ипотечните кре-
дити. Не очаквам промяна 
при потребителското кре-
дитиране, защото страхът 
от кризата ще държи хората 
далеч от банките. 

Увеличението на 
лошите кредити е малко, 
но все пак го има. То също 
говори за състоянието на 
икономиката. Данните за 
необслужвани кредити 
не са притеснителни за 
банковата система, но са 
тревожни като отражение 
на икономиката. 
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България не приема руската 
оферта за АЕЦ “Белене”
Според руската стра-
на строителството на 
централата е антикри-
зисна мярка

България не е приела ру-
ската оферта за проектно 
финансиране в размер на 2 
млрд. EUR, потвърди зам.-
министърът на енергети-
ката Мая Христова. Пред-
ложението беше направено 
от руския енергиен ми-
нистър Сергей Шматко и 
директора на държавната 
“Росатом” Сергей Кириен-
ко при посещението им в 
България в края на февру-
ари. Впоследствие често се 
спекулираше с какъв пакет 
ще трябва да се раздели 
България, ако вземе пари-
те. Москва настояваше за 
до 80% от атомната центра-
ла, докато от енергийното 
министерство в София го-
вореха за най-много 20%. 

След оттеглянето на стра-
тегическия инвеститор 
RWE ние сме единственият 

собственик. Не предлагаме 
и не сме предлагали дялове 
на руската страна, обяви 
Мая Христова по време на 
кръгла маса за бъдещето на 
АЕЦ “Белене”. 

200 млн. EUR 
След усиленото двоумене 
за руския заем правител-
ството се отказа да строи 
втората атомна централа, 
докато не бъде намерен 
западен стратегически ин-
веститор. 

Решението беше взето 
през март след посещение-
то на еврокомисаря по енер-
гетика Гюнтер Йотингер. 
Въпреки това кабинетът 
не може изцяло да зам-
рази проекта, защото ще 
изгуби екоразрешителното. 
Формално там се извърш-
ват някакви действия, ка-
за енергийният министър 
Трайчо Трайков миналата 
седмица. 

На дискусията в понедел-
ник енергийният експерт 
Георги Касчиев съобщи, 
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че правителството е удъл-
жило договора за проектна 
компания между българ-
ската страна и “Атомстрой-
експорт”. Той изтече в 
края на март, а по данни 
на Касчиев удължаването 
му струва 200 млн. EUR на 
държавата. 

Диверсификация и 
сигурност
Решенията на правител-
ството за АЕЦ “Белене” 
трябва да са подчинени 
на два принципа: макси-
мална диверсификация и 
гарантирано финансиране, 
в идеалния случай - от ЕС. 
Това каза европейският де-
путат Джефри ван Орден, 
който беше и докладчик за 
България пред ЕП преди 
присъединяването. Според 
американския посланик 
Джеймс Уорлик ключо-
вите думи при взимане 
на решенията трябва да 
са енергийна сигурност и 
прозрачност.

Филипа Радионова

Руската страна: АЕЦ “Белене” 
е антикризисна мярка
Последното предложение 
на Русия беше, за да не 
се прекъсва проектът, да 
бъде приета някаква схема, 
която ще позволи Бълга-
рия да намери европейски 
инвеститор в АЕЦ “Беле-
не”. Тази схема позволява 
без никакви ангажименти 
от българска страна да се 
запази проектът с руско 
финансиране до 2 млрд. 
EUR. Някои експерти 
говорят, че по този начин 

владимир Казанчев, 
атомен експерт към руското 
посолство

АЕЦ “Белене” ще стане 
напълно руски проект. Това 
не е вярно. 
Продължаването на стро-
ежа има и антикризисно 
значение. Много добре 
знаете, че 30% се дават на 
български строители. А та-
ка ще влязат и европейски 
пари, не само руски. Ако 
всичко е наред с проекта, аз 
съм сигурен, че през идни-
те 50 години България няма 
да има проблем с бюджета. 

Българите трябва да виждат къде 
се харчат парите им
Тези решения наистина 
са важни, но са важни 
не само за българите. 
Решенията на българското 
правителство ще имат от-
ражение над енергийната 
сигурност не само в стра-
ната, но и в целия регион 
на Югоизточна Европа. 
Освен това енергийните 
решения ще имат финан-
сови последици в бъдеще. 
Следващите правителства 

Джеймс Уорлик, 
посланик на саЩ в България 

Русия цели да възстанови 
влиянието си в Източна Европа
Тези, които се опитват 
да дефинират позиция-
та срещу АЕЦ “Белене” 
като позиция срещу Русия, 
нямат аргументацията да го 
направят. Притесненията 
са от енергиен монопол, 
който, откъдето и да идва, е 
повод за притеснение прос-
то защото е монопол.
Всички основни източници 
на енергия в България са по 
един или друг начин зави-

огнян Минчев, 
директор на Института за 
регионални и международни 
изследвания

сими от Русия. Енергийната 
стратегия на Русия не е 
просто пазарна стратегия, 
тя има за цел да възстанови 
руското политическо вли-
яние, особено в Източна Ев-
ропа. Инвеститорите днес 
не са западни и източни, а 
глобални. Откъде ще дойде 
стратегическият инвести-
тор, по никакъв начин не ни 
дава гаранции чии интереси 
ще защитава той. 

ще плащат за решенията, 
които се взимат днес, те 
ще засегнат следващите 
поколения. 
Решенията трябва са 
прозрачни. Не може 
повече работата да се 
върши тайно. Българите 
трябва да виждат къде се 
харчат парите им, какво е 
бъдещето за децата им и 
какви са последиците за 
енергийната сигурност.

АЕЦ “Козлодуй”
Пети блок е в 
ремонт

Хилядамегаватовият 
пети блок на аЕЦ “Коз-
лодуй” е спрян за планов 
ремонт до средата на 
юни. Ще бъде извършена 
модернизация и профи-
лактика на оборудване-
то. Реакторът ще бъде 
презареден със свежо 
гориво. Шести блок рабо-
ти на пълно натоварване 
на мощността. спиране-
то е по график и е съгла-
сувано с Електроенергий-
ния системен оператор.

▶

Ако всич-
ко е наред 

с проекта, през 
идните 50 години 
България няма 
да има проблем с 
бюджета

Не 
може 

повече работа-
та да се върши 
тайно

Всички 
основни 

източници на 
енергия в Бълга-
рия са зависими 
от Русия снИмКа маРИна ангЕлоВа
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Представителите на турис-
тическия бизнес са склонни 
да съберат около 100 хил. 
EUR, с които да се покрият 
разходите за командироване 
на още служители на Ми-
нистерството на външните 
работи (МВнР) в консул-
ските ни служби в Русия. 
Те трябва да окажат ударна 
подкрепа в процеса на из-
даването на визи на руски 
граждани за България преди 
старта на летния сезон. Това 
бе едно от седемте пред-
ложения на бизнеса към 
държавните служители от 
МВнР и Министерството 
на икономиката, енергети-
ката и туризма, които вче-
ра обсъждаха визовата ни 
политика и ефекта й върху 
туристическата индустрия 
(вж. карето). Обсъждането 
на идеите ще продължи и 
днес.

МвнР: Нямаме  
пари и хора
В момента заради липса на 
административен капацитет 
зад граница туроператори-
те са задължени да полз-
ват посредничеството на 
аутсорсинговата компания 
VFS. Това обаче оскъпя-
ва услугата по издаването 
на визата, която струва 35 
EUR, с още 19 EUR. 

От МВнР коментираха, 
че само липсата на админи-
стративен капацитет е при-
чината да се търси подкрепа 
от аутсорсингова компания. 
Услугите й са безплатни за 
държавата, фирмата печели 
от комисиона, която плащат 
клиентите. Това е добре за 
МВнР, тъй като за тази го-
дина бюджетът и щатът на 
ведомството са съкратени 
с 25%.

Ако предложението на 
бизнеса да спонсорира 
държавата се приеме, про-
блемът с оскъпяването на 
визите би трябвало да се 
разреши. Тогава туропе-
раторите вече ще могат да 
ползват директно услугите 

И Шенген, и руските туристи  
са приоритети на България
Само индийската VFS  
отговаряла на  
условията 
Влизането на България в 
шенгенското пространство 
е приоритет, но не трябва 
да се забравя, че и руският 
пазар също е приоритет. 
Това коментира Георги 
Щерев, председател на 
Съюза на хотелиерите в 
„Златни пясъци”. Поводът 
бяха измененията във ви-
зовата политика на стра-

ната, направени с цел да 
се отговори на изисквани-
ята за присъединяване към 
Шенген, което е заложено 
за март 2011 г. 

От 19 април системата 
за електронно подаване 
на визови документи вече 
не се използва, въпреки 
че само преди две години, 
когато бе въведена тя, от-
говаряше на всички изис-
квания. Сега документите 
трябва да се подават на 
хартиен носител и в пет 

копия, което усложнява 
процедурата. Въведе се и 
единна такса за ползване 
на услугите на аутсорсин-
говата компания VFS за 
туроператори и индиви-
дуални туристи от около 
19 EUR. С това се намали 
таксата за индивидуални 
туристи, но се оскъпи тази 
за организираните. 

Таксата, която догово-
рихме ние, е най-ниската, 
други държави плащат на 
същия посредник около 

20-25 EUR, обясняват от 
външно министерство. От-
там казват, че в момента се 
преглежда и какво точно 
може да се подобри в сис-
темата e-visa, така че тя да 
се използва отново. 

Подписахме договор с 
VFS, защото само тя от 
двата кандидата за оказване 
на аутсорсингови услуги 
при издаването на визи от-
говаряше на изискванията, 
коментираха от МВнР.

Дарина Черкезова

Поредно обещание за магистралата         София - Ниш
Предлагаме и на Сър-
бия да участва в стро-
ежа на АЕЦ Белене

До края на 2012 г. магистра-
лата София - Ниш ще бъде 
завършена. Това уверение 
дадоха премиерите на Сър-
бия и България в Белград. 
Премиерът Бойко Борисов 
беше на официално посе-
щение в сръбската столица 
заедно с вицепремиера и 
вътрешен министър Цветан 
Цветанов и министъра на 
икономиката, енергетиката 
и туризма Трайчо Трайков.

инфраструктура
За пореден път през послед-
ните 10 години при подобни 
държавни визити се дава 
уверението, че работата по 
изграждането на магистрала-

та, която е част от трансгра-
ничния коридор № 10, ще 
бъде ускорена. До момента 
обаче няма строителни дей-
ности и от двете страни на 
границата. Сърбия все пак е 
осигурила финансиране от 
Световната банка за изграж-
дане на своята част от пътя, 
която е и по-тежка. Проектът 
за българския участък от 60 
км ще бъде готов до края на 
годината. Тогава страната 
ни ще кандидатства за фи-
нансиране в размер на 350 
млн. EUR по eвропейските 
програми, заяви в Белград 
премиерът Бойко Борисов. 

Енергетика
Съвместните енергийни 
проекти бяха другият ико-
номически акцент в разго-
ворите на двамата премиери. 
Обсъдена е възможност за 

Сътрудничество
Охрана на 
границата  

съвместни действия в 
борбата с организираната 
престъпност са договори-
ли двамата премиери. 

Те ще са насочени към 
размяна на информацион-
ни данни в реално време 

▶

▶

по въпроси, свързани с 
разузнаването и контра-
разузнаването.

Вътрешните министри 
на двете страни Цветан 
Цветанов и Ивица Дачич 
подписаха споразумение 
за изграждане на съвмес-
тен контактен център за 
полицейско и митническо 
сътрудничество на ГКПП 
Калотина.

▶

сръбско участие в строи-
телството на АЕЦ Белене. 
Сръбски експерти ще се за-
познаят с документацията, 
след което правителството 
ще вземе решение дали и с 
какъв процент инвестиции 
страната би могла да участ-
ва, заяви сръбският премиер 
Мирко Цветкович. Учас-
тието на Сърбия в строежа 

на атомната централа, дори 
и символично, предвижда 
това да бъде общ проект 
на двете страни, подчерта  
Цветкович. Обсъден е и 
строежът на съвместна хи-
дроелектроцентрала на река 
Дунав. Сърбия е заинтересо-
вана и от изграждането на га-
зопровода Дупница - Ниш.

Мила Кисьова 

Руските туроператори, които  
работят с България, са намалели 
с 30% заради проблема с визите

ските туроператори, които 
работеха с български пазар, 
бяха над 100, сега те са 
около 75-78, т.е. вече са с 
около 30% по-малко, ко-
ментира Искра Ефремова, 
зам.-директор на руския 
туроператор „Екип 2 М”. 
Компаниите, които ще ра-
ботят с България, тепърва 
ще стават все по-малко, 
коментира за в. „Пари” 
Алексей Маркелов, дирек-
тор на друг руски туропе-
ратор - „Балкан експрес”. 
Вече имаме спад на основ-
ни пазари като Германия и 
Великобритания, а сега сме 
изправени и пред опасност 
от свиване на туристопо-
тока от Русия и Украйна, 
който също е значителен 
през лятото,  коментира 
Галин Георгиев, управител 
на туристическата агенция 
„Солвекс”.  

Бизнесът събира 100 хил. 
EUR помощи за държавата

вече имаме чувството, че всяка година по това време си говорим за визите за                                       руските туристи, казаха представителите на  
бизнеса по време на среща по темата вчера                                              снИмКа марИна анГелоВа

▶

на консулските ни отдели и 
ще се преодолеят опасения-
та им за спад на записвани-
ята заради визовия казус.

възможен ли е  
подобен изход?
Ние имаме определен бю-
джет и всяка негова промя-
на трябва да се съгласува с 
министъра на финансите, 
трябва да потърсим одо-
брение и от Брюксел, за да 
сме сигурни, че не се нару-
шава някаква процедура. 
Това коментира за в. „Пари” 
Милен Люцканов, замест-
ник-министър на външните 
работи. 

За бизнеса събирането на 
сумата не би трябвало да е 
проблем. Вече сме разго-
варяли с представители на 
туристическата индустрия, 
които имат интерес да не се 
оскъпяват излишно визите 
на руски граждани за Бълга-
рия, и те подкрепят идеята, 
каза за в. „Пари” Любомир 
Панковски, изпълнителен 
директор на „Алма Тур” и 
зам.-председател на Бъл-
гарската асоциация на ту-
ристическите агенции.

Ефектът  
от оскъпяването
Бизнесът е против полз-
ването на аутсорсингова 
компания още от сключ-
ването на първия договор 
през 2008 г., защото са при-
нудени да използват услу-
гите й, а това само оскъпява 
документа. В условията на 
криза, когато други държа-
ви облекчават визовата си 
политика, това се оказва 
сериозна спънка.
Ако миналата година ру-

Дарина Черкезова 
dcherkezova@pari.bg
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По програма ИСПА 
има три рискови  
проекта

В четвъртък Министерство-
то на регионалното разви-
тие и благоустройството 
(МРРБ) и Агенция „Пътна 
инфраструктура” (АПИ) 
ще подпишат договор за от-
пускане на следващите 265 
млн. лв. по ОП „Регионално 
развитие” (ОПРР). С това 
се дава началото на втория 
етап от възстановяването на 
второкласни и третокласни 
пътища по Приоритетна ос 
2 на ОПРР. Той включва 
ремонт на 22 лота от меж-
дуградската мрежа. 

По-голямата част от 
трасетата, които ще бъдат 
рехабилитирани, са в Се-
вероизточна България. По 
Приоритетна ос 2 делът на 
усвояване е най-голям, каза 
Лиляна Павлова, замест-
ник-министър в МРРБ. 

Първият етап
Първият етап за ремонт на 
пътища предвижда рехаби-
литацията на 14 участъка. 
За тях вече се проведе об-
ществена поръчка за избор 
на изпълнител. Общата су-
ма, която се отпуска за този 
етап, е над 216 млн. лв. 
Средствата, които се дават 
за възстановяване на об-
щински пътища, са изцяло 
изчерпани, коментира още 
Павлова. По думите й оста-
налата част по Приоритетна 
ос 2 е за рехабилитация на 
пътища.

Рискови проекти 
Има три рискови проекта по 
ИСПА, съобщи заместник-
министър Павлова. Това са 
изграждането на водния 
цикъл за Бургас и Русе и 
изграждането на пречис-
твателната станция в Стара 
Загора и  Димитровград. 

Общата стойност на про-
ектите е 126 млн. EUR. 
Като най-несигурен от ми-
нистерството определят 
строителството на пречис-
твателната станция. Фирма-

Пътната агенция започва  
ремонти за още 265 млн. лв.

Над 30 хил. фирми са отчели 
пред НАП изплатените доходи
До 30 април всички 
компании трябва да 
посочат какво са пла-
тили по граждански 
договори

Общо 30 800 работодатели 
са подали справки за из-
платени доходи по извън-
трудови правоотношения, 
съобщиха от НАП с из-
пълнителен директор Кра-
симир Стефанов. Почти 
същият е броят на фирмите, 
които са подали документи 
и през 2009 г. В справка-
та за изплатени доходи се 
обявяват лицата, на кои-
то са изплатени суми по 
граждански договори, суми 
за наеми, суми за рента и 

та подизпълнител на част от 
проекта  е „Хайткамп”. Тя 
не изпълни поетите анга-
жименти, което доведе до 
сериозни забавяния. 

Сега се подготвят до-
кументите за избор на 
изпълнител по Закона за 
обществените поръчки. До 
края на 2011 г. станцията 
трябва да бъде напълно 
завършена.

Текущи предложения
От Министерството на ре-
гионалното развитие и бла-
гоустройството обявиха две 
нови схеми за финансиране 
на стойност 105 млн. лв. 
по ОПРР. Те са свързани 
с въвеждане на системи за 
енергийна ефективност в 
училища и детски градини. 
Крайният срок за предста-
вяне на проектите от голе-
мите общини е 21 юни, за 
малките той е удължен до 
5 юли.

От тази година има пред-
ложение и към Министер-
ството на здравеопазването 
за финансиране на общин-
ски болници. То предвижда 
закупуване на ново, високо-

123
▶ млн. лв. са изплатените 
досега средства по програ-
ма „Регионално развитие” 

4% 
▶ са общо изплатените 
средства спрямо бюдже-
та на програмата

технологично оборудване и 
рехабилитация на сградите. 
Досега има получени 10 
проектни предложения, на 
които тече процедура по 
оценка. Комисията, коя-
то я извършва, трябва до 
септември да представи 
2 крайни, реални предло-
жения.

Бюджет от 830 млн. лв. 
се отпуска по програмата 
за рехабилитация на ту-
ристически атракции. До 1 
юни трябва да бъдат пред-
ставени проектите за нея. 
Те може да включват само 
културни и исторически 
паметници.

Николета Цветкова

аренда за ползване на земе-
делска земя, суми, внесени 
за доброволно пенсионно и 
здравно осигуряване.

Засичане
Фирмите, които са изплати-

ли доходи на физически ли-
ца, различни от тези по тру-
дов договор, са длъжни да 
ги декларират пред НАП до 
края на април. На тази база 
всяка година НАП сравнява 
данните от работодателите с 

Поредно обещание за магистралата         София - Ниш

2010 г.
сключените 
договори са  
за 25 млн. лв.   

сключените договори 
от началото на тази 
година са на стойност 
25 млн. лв. 

Обявените схеми за 

▶

▶

разплащане по ОПРР са 
на стойност близо  
2 млрд. лв. 

с договорите, които 
ще бъдат сключени 
тази седмица, ще 
бъдат достигнати  
1 млрд. лв. 

По този начин се 
усвояват над 30% от 
общите средства по 
тази програма. 

▶

▶

доходите, които физически-
те лица са записали в своите 
годишни декларации. Така 
ако някой е получил пари 
по граждански договор, но 
не ги е декларирал пред 
данъчните, рискува да му 
бъде назначена проверка 
или данъчна ревизия.

Глоби
Санкциите за непредставяне 
на данни за изплатени суми 
на физически лица, както и 
за посочване на неверни или 
непълни данни са в размер 
до 250 лв. Глобата се нала-
га за всяко недекларирано 
физическо лице, на което е 
изплатен доход, различен от 
този по трудов договор.

Биляна вачева

 Красимир Стефанов                             снимка маРина  ангелОВа▶

 Двамата премиери Бойко Борисов и Мирко  
Цветкович решиха в най-скоро време да бъде свикана 
смесената междуправителствена комисия. Тя не е 
заседавала от четири години

▶

 общото финансиране за рехабилитация на второкласни и третокласни  
пътища достигна 500 млн. лв.        снимка БОБи ТОшеВ

▶

Към МВнР
Предложенията 
на бизнеса

Физическите и юридиче-
ските лица да имат право 
на избор дали да използват 
посредническите услуги на 
аутсорсинговата компа-
ния VFS, или директно да се 
обръщат към консулските 
ни отдели.

кол центровете, чрез 
които се прави заявка за 
ден и час за подаване на 
документи за виза в кон-
сулската служба, да не се 
обслужват от VFS, а  от 
консулски служители.

Да се раздели приемно-
то време за индивидуални 

▶

▶

▶

пътници и куриерите на 
туроператорите.

Въвеждане на електрон-
ни визи с двуизмерен бар-
код (по данни на бизнеса 
подобренията в систе-
мата ще отнемат около 
месец)

Определяне на координа-
тор за прилагане на визо-
вия режим.

Увеличаване броя на 
командированите служи-
тели в консулските служби 
с финансовата подкрепа 
от страна на бизнеса за 
командировки и нощувки 
на служителите, оценена 
на сума от 50 до 100 хил. 
EUR.

Въвеждане на многократ-
ни визи за руски граждани.

▶

▶

▶

▶

вече имаме чувството, че всяка година по това време си говорим за визите за                                       руските туристи, казаха представителите на  
бизнеса по време на среща по темата вчера                                              снимка маРина ангелОВа

▶
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Десноцентристите идват 
на власт в Унгария

Десноцентристката унгар-
ска партия Фидес, която 
беше начело на управлява-
щата коалиция през 1998-
2002 г., водена сега от бив-
шия министър-председател 
Виктор Орбан, спечели две 
трети от парламентарния 
вот в неделя. След пре-
брояването на 98.1% от 
бюлетините става ясно, че 
партията ще разполага с 
263 места от 386-членния 
парламент и така си оси-
гурява абсолютно мнозин-
ство, което ще й помогне 
да прокарва закони, без да 
търси подкрепата на опози-
цията. Пазарите реагираха 
положително, защото се 
надяват, че партията ще 
прокара дълго бавени, но 
необходими за икономиката 
на страната закони. 

обещания
Консервативната партия ус-
пя да спечели избирателите с 
обещания за възстановяване 
на реда и закона в страната 
и за промени в данъците и 
администрацията. 

В предизборните си обе-
щания тя очерта значими за 
държавата промени. Те ще 
доведат до възстановяване 
на икономиката чрез съз-
даване на работни места, 

запазване на здравето на 
гражданите, реда, общест-
вената и националната си-
гурност и възстановяване 
на демократичните норми, 
но срокът  за осъществява-
нето им е неясен. 

Данъци
Данъчната политика включ-
ва намаляване на размера 
на налозите и облекчения 
за семейства с повече де-
ца. Орбан възнамерява да 
въведе и по-малък данък за 
малките и средните пред-
приятия. Предвижда се и 
реформа на финансовото 
регулиране чрез сливане на 
централната банка с коми-
сията за финансов контрол 
на Унгария. 

Фидес ще предоговори 
споразумението с Между-
народния валутен фонд и 
Световната банка. Догово-
рът изтича през октомври. 
Страната ще иска одобре-
ние от международните 
институции да увеличи 
бюджетния си дефицит в 
рамките на 4.5-6.5%. 

Заетост
Броят на държавните слу-
жители ще бъде намален, 
без да се уточнява точно с 
колко, но ще има по-малко 

Партията Фидес спечели пълно 
парламентарно мнозинство и  
ще управлява без подкрепа от опозицията

Бизнесклимат
Назначенията 
надвишават 
съкращенията
Все повече компании 
предвиждат да наемат 
служители през след-
ващите шест месеца и 
икономическата прогно-
за се подобрява, показва 
изследване на Национал-
ната асоциация за бизнес 
икономика в САЩ. Про-
центът на компаниите, 
които предвиждат назна-
чения на работници, над-
вишава с 21 пункта дела 
на тези, които планират 
съкращения, или 6 пунк-
та повече от януари. 37% 
от запитаните очакват 
заетостта да нарасне през 
следващите три месеца 
спрямо 29% през януари. 
16% очакват работодате-
лят им да съкрати работ-
ни места, което е спад 
спрямо 23% от предиш-
ното изследване.
Търсенето на работна 
ръка е нараснало за трето 
поредно тримесечие. Все 
повече анкетирани (24% 
спрямо 14% в предишно-
то допитване) смятат, че 
през 2010 г. икономиката 
ще нарасне с повече от 
предвидените 3%. Шест 
от десет запитани твър-
дят, че продажбите през 
първите три месеца на 
годината са нараснали. 

Институции
Световната  
банка увеличи 
капитала си

Страните членки на 
Световната банка взеха 
решение в неделя да уве-
личат капитала на инсти-
туцията с 3.5 млрд. USD. 
Това е първата стъпка от 
този род за повече от 20 
години. Още 1.6 млрд. 
USD от развиващите се 
страни ще увеличат броя 
на гласовете им при взи-
мане на решения. Гласу-
ването е на квотен прин-
цип и броят на гласове-
те зависи от размера на 
вноската на дадена стра-
на в СБ. 
Президентът на СБ 
Робърт Зелик обяви нова 
структура, която дава 
повече права на възник-
ващите икономики по 
света при управлението 
на банката и разпределя-
нето на средствата. Така 
се зачитат гласът и инте-
ресите на най-бедните 
и най-малките държави. 
Финансовата институция 
призна бурния икономи-
чески растеж на Китай и 
увеличи дела на страна-
та в банката, което води 
до увеличаване на кво-
тата при гласуване. Така 
Китай става третата голя-
ма сила по брой пола-
гащи й се гласове след 
САЩ и Япония, изпре-
варвайки икономики като 
Германия и Франция. 

срока за получаването им.

Сънародниците
Новото правителство обе-
щава на унгарците извън 
страната да имат възможност 
да получат двойно граждан-
ство. Поне 1 млн. унгарци 
живеят в съседни страни. 
Наблюдателите смятат, че 
партията предлага електо-
рален франчайз на живее-
щите извън границите на 
Унгария с надеждата, че при 
бъдещи избори те ще гла-
суват за десноцентристите. 
Така партията може да си 
осигури мнозинство, за да 
остане на власт поне още 
12-16 години. 

обещания  
и действителност
Изборите отговарят на  
очакванията, но много теми 
остават отворени. Пазарите 
реагираха положително на 
новината от изборите и вчера 
форинтът скочи с 19% спря-
мо еврото, а  индексът на 
борсата в Будапеща отбеляза 
ръст с 1.4%. Анализаторите 
обаче твърдят, че страната 
продължава да е на пет годи-
ни разстояние от приемането 
на еврото. Предизборните 
обещания трябва да се пре-
върнат в правителствени 
програми. Краткосрочната 
радост на пазарите може да 
бъде помрачена в средно-
срочен план. Опитът от ми-
налото показва, че партията 
често е прибягвала до силни 
популистки обещания, за да 
пожъне краткосрочни поли-
тически облаги. 

▶ виктор орбан, лидер 
на консервативната 
партия Фидес и минис-
тър-председател на 
коалиционното прави-
телство от 1998-2002 г., 
отново застава начело 
на Унгария след изборния 
успех в неделя

снимки BloomBerg

263
▶ места от всички 386 в 
унгарския парламент спе-
чели Фидес  в неделя

представители в парламен-
та и местната власт. 

В същото време Орбан 
обещава създаването на 1 
млн. нови работни места 
през следващите десет годи-
ни и така ще се намали висо-
кият ръст на безработицата, 
която е следствие на кризата. 
Ще бъдат назначени повече 
лекари и медицински сестри, 
ще се увеличи и броят на 
полицаите. Според Орбан 
в момента има недостиг на 
3000 служители на реда и 
тази липса трябва да бъде 
запълнена. 

Заплати и пенсии
Новоизбраното парламен-
тарно мнозинство предвиж-

да по-високи заплати на 
медицинските работници и 
учителите и увеличаване на 
държавната помощ за бол-
ниците с 200 млрд. форинта. 
Пенсиите ще бъдат запазени 
на същото ниво, но прива-
тизирането на пенсионните 
фондове ще бъде спряно. 
Орбан категорично отхвърля 
идеята за увеличаване на 
възрастта за пенсиониране. 
По-големият брой заети ще 
дойде от по-големия прираст 
в страната в резултат на спе-
циален план за подкрепа на 
семействата, който включва 
споменатите данъчни облек-
чения за семейства с повече 
деца, увеличаване на детски-
те добавки и удължаване на 

Икономика
Бюджетните 
неволи на 
Унгария  

През миналата година 
бюджетният дефицит 
на Унгария беше 4% от 
БвП.

страната е заложила 
бюджетен недостиг от 
3.8% от БвП за 2010 г. 

Европейската комисия 
прогнозира, че дупката в 

▶

▶

▶

бюджета ще бъде 4.2%.
според комисията дър-

жавният дълг може да 
стигне 80% от БвП през 
тази година, което е най-
висок процент от всички 
страни членки на Ес.

икономиката се сви с 
6.3% през 2009 г.

Унгария първа от източ-
ноевропейските страни 
поиска спасителна помощ 
от мвФ и други финансови 
институции на стойност 
20 млрд. eUr през 2008 г. 

▶

▶

▶

11.4%
▶ достигна безработица-
та в страната за трите 
месеца до февруари

Робърт Зелик▶



    11    
Вторник 27 април 2010  pari.bg

Износителите надхвърлиха с над 
10% прогнозните резултати за март
Компаниите от “Стара 
планина” и “Монбат” 
ускоряват ръста на 
продажбите си

Големите износители са 
продавали през март пове-
че от очакваното, показаха 
окончателните резултати за 
приходите на “Монбат” и 
компаниите от групата на 
“Стара планина”.

Монтанският производи-
тел на акумулатори отчита 
13.7% повече приходи от 
продажби към края на март 
2010 г. от предварително 
пргнозираните. Сумата 
достига 45.7 млн. лв. Са-
мо за март компанията е 
продала продукция за 16.5 
млн. лв.

Изменение
Консолидираните продаж-
би на “Стара планина Холд” 
са с 10% над прогнозните. 
Окончателните резултати 
на компаниите показаха, 

че за март показателят е 
5.24 млн. лв. Очаквахме 
прирастът да бъде по-ни-
сък от отчетеното, призна 
изпълнителният директор 
на “Стара планина Холд” 
Васил Велев. По думите 
му темпът, който отчитат 
дружествата в групата, е на 
границата на оптимистич-
ните прогнози. 

Дял
“Елхим-Искра” продължава 
да е флагманът на холдинга 
и да дърпа общите резултат 
силно нагоре. Според окон-
чателните данни през март 
производителят на акуму-
латори е отчел продажби 
за 2.2 млн.лв., което е с 
близо 16% над прогнозата. 
От началото на годината 
пазарджишката компания 
е реализирала постъпления 
за близо 7 млн.лв., което е 
годишен скок от 61%. 

Най-висока е стойността 
на продажбите при “М+С 
Хидравлик”. Казанлъшкото 

дружество е донесло 4.9 
млн.лв. само за март, което 
е с 3.2% повече от прогно-
зите. От началото на 2010 г. 
постъпленията му от про-
дажби са близо 13 млн.лв., 
което е 3.6% повишение на 
годишна база. 

В “М+С Хидравлик” кри-
зата дойде по-късно, затова 
и възстановяването ще е 
по-бавно, обясни Велев. 
По думите му обаче през 
май компанията може до-
ри да удвои продажбите 
си при този темп. Друго 
от машиностроителните 
дружества в портфейла на 
“Стара планина” - ХЕС, 
отчита 2.6 млн.лв. приходи 
от продажби за март, или с 
2% над прогнозните.  

Мениджмънтът в “Стара 
планина” засега не прогно-
зира втората половина на 
годината, но по думите на 
Васил Велев темпът на 
запълване в поръчките е 
добър. 

Мирослав Иванов

Компаниите на “Булгартабак” 
увеличават продажбите си
“София БТ” намалява 
ударно загубата си

Компаниите от групата на 
“Булгартабак” увеличават 
продажбите си през първото 
тримесечие на 2010 г. Това 
показват отчетите на първи-
те две  дружества от холдин-
га - “Плевен-Булгартабак” 
АД и “София-Булгартабак” 
АД, които бяха публикува-
ни чрез БФБ. 

Софийската цигарена фа-
брика отчита със 72% повече 
приходи от продажби през 
периода януари - март 2010 
г. до 25.7 млн. лв. В голямата 
си част - 18.3 млн. лв., те 
са реализирани на чуждия 
пазар. От компанията обяс-
няват по-малкото продажби 
у нас с нерегламентираната 
конкуренция в България. 
От началото на 2010 г. се 
наблюдава ръст на контра-
бандата, която прогресивно 
нараства през последните 
месеци, сочи тримесечният 
отчет за 2010 г.

В изпълнение на марке-
тинговата си стратегия “Со-
фия-Булгартабак” е започна-
ло редовното производство 

на тютюн за пушене марка 
Welcome. Той е с формат 
в пакет от 30 грама. Про-
дажната цена е 5.00 лв. за 
опаковка.

След подобрението в при-
ходната си част софийската 
цигарена компания намаля-
ва загубата си до 157 хил. лв. 
спрямо отчетените в края на 
март 2009 г. 4.68 млн. лв. 

Производителят на тютюн 
“Плевен-Булгартабак” АД 
също увеличава продаж-
бите си. В края на първото 
тримесечие те достигат 5.6 
млн. лв. спрямо 3.6 млн. лв., 
отчетени за периода януари 
- март 2009 г. Компанията 
излиза на печалба от 208 
хил. лв. в края на отчетния 
период.

ВЕЦ “Своге” се 
финансира със 75 
млн. EUR от ЕБВР 
Парите са за из-
граждане на 9 малки 
водноелектрически 
централи по поречие-
то на река Искър

Европейската банка за 
възстановяване и разви-
тие (ЕБВР) ще финансира 
ВЕЦ “Своге” със 75 млн. 
EUR. Банката и енергий-
ното дружество подписаха 
анекс към договор за кре-
дитиране. Средствата са за 
изграждане на 9 малки вод-
ноелектрически централи 
по поречието на река Ис-
кър. Това е втората фаза от 
проекта “Каскада Среден 
Искър”. Работата по нея ще 
започне в началото на юни 
и ще бъдат изградени три 
централи, коментираха от 
компанията. 

До момента
В първата фаза от проекта 
са построени централите 
“Свражен” и “Лакатник”, 
обясниха от ВЕЦ “Своге”. 
Общата инсталирана мощ-
ност на двете централи е 
6.8 mW. Очакванията за 
средно годишно производ-

72% 
▶ нарастват прихо-
дите от продажби 
на “София БТ” през 
периода януари - 
март 2010 г. до 25.7 
млн. лв.

КоМпанИИ 
И пазарИ

Редактор:
Мирослав Иванов
mivanov@pari.bg
тел. 4395-867

Реклама:
Станислава атанасова
satanasova@pari.bg
тел. 4395-851

ство на зелена енергия от 
двете централи са за 35 
млн. kWh. Общата инста-
лирана мощност на всички 
девет централи от проекта 
е 25.6 mW с очакваното 
годишно производство на 
зелена енергия от тях от 
около 145 млн. kWh.

Коментар
Подкрепата от страна на 
институциите ни дава уве-
реност на продължим да 
работим за развитието на 
ВЕИ сектора в България, 
коментира Пламен Дил-
ков, управител на ВЕЦ 
“Своге”. 

Според Серджо Бортоло-
ти, президент на италиан-
ската Petrolvilla Group, която 
притежава 90% от проекта, 
добрите резултати при реа-
лизирането на първата фаза 
и пускането в експлоатация 
на централите “Лакатник” и 
“Свражен” са предпоставка 
за партньорство между ЕБ-
ВР и ВЕЦ “Своге”. 

Проектът за малки ВЕЦ 
по поречието на р. Искър е 
на обща стойност 115 млн. 
EUR. 

радослава Димитрова
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Стара планина Холд АД � консолидирана

М+С Хидравлик АД

Хидравлични елементи и системи АД

Елхим�Искра АД

Монбат АД

Стара планина Холд АД � консолидирана

М+С Хидравлик АД

Хидравлични елементи и системи АД

Елхим�Искра АД

Монбат АД

Продажби към края 
на март ���� г. 

Прогнози за продажби към края 
на март ���� г.

Финансови резултати,  в хил. лв.

Източник: Отчети на компании
Графика: Вихър Ласков
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Резултати на тютюневите фабрики, в хил. лв.

Q� ���� г.
Q� ���� г.

Графика: Вихър Ласков

Цитат

▶  Васил Велев, изп. директор на “Стара 
планина Холд” 

Резултатите ни се 
движат на границата 
на най-оптимистич-

ните очаквания
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Растежът на капиталовите 
пазари през 2009 г. е на-
карал застрахователите да 
увеличат инвестициите в 
по-рискови инструменти, 
показват изчисленията на 
в. “Пари”. Към 31 декември 
2009 г. дружествата в общото 
застраховане имат 75.6 млн. 
лв. в рисковите инструмен-
ти, което е 19.7% ръст на 
годишна база. Петте общо-
застрахователни компании, 
които имат най-много инвес-
тиции в акции, държат 89.3% 
от портфейла на сектора в 
рискови инвестиции.

Най-голям е ръстът на 
вложенията в акции при 

“Армеец”, което през ми-
налата година увеличава 
рисковите инвестиции със 
105.8% до малко над 46 
млн. лв. Нашите очаква-
ния са акциите да пови-
шават стойността си, след 
като през 2008 г. пазарът 
преживя спад от над 70%, 
каза Румен Георгиев, из-
пълнителен директор на 
“Армеец”. Според него 
след разпродажбите през 
2008 г. книжата на много 
дружества са станали по-
ниски от ликвидационната 
им стойност. Привържени-
ци сме на инвестициите в 
българската икономика, тъй 

като мениджмънтът на ком-
паниите познава по-добре 
българската икономика и 
параметрите на предпри-
ятията, добави Румен Ге-
оргиев.

Движение
В Топ 5 на дружествата с 
най-много инвестиции в ак-
ции само две са увеличили 
парите в най-високодоход-
ния инструмент. В края на 
2009 г. бронзовият меда-
лист “Групама застрахова-
не” има рискови вложения 
за 3.4 млн. лв., което е 4.5% 
ръст на годишна база. 

“Бул Инс”, което е вто-

рата компания с най-голям 
портфейл в акции, е свила 
инвестициите си с 14% до 
12.6 млн. лв. през миналата 
година. Към 31 декември 
2009 г. “Евроинс” и “Бул-
страд Виена Иншурънс 
Груп” са намалили инвес-
тициите в акции съответно 
с 26.2 и 50.5%. Първото 
дружество има 3.06 млн. 
лв. в рискови инструменти, 
а второто е вложило 2.4 
млн. лв. във високодоходни 
книжа. През 2008 г. много 
компании реализираха за-
губи от инвестициите си в 
акции и това ги накара да 
свият тези си вложения, 

коментират мениджъри от 
бранша. Миналата година 
обаче беше сравнително 
спокойно, а капиталовите 
пазари отбелязаха извест-
ни повишения. Това накара 
част от компаниите отново 
да помислят за покупки на 
акции. Изоставането на БФБ 
от ръста на големите пазари 
и ниската ликвидност у нас 
принудиха част от компани-
ите да изнесат активите си 
навън, основно в ЕС.

Експозиции
Разнопосочно се променят 
и рисковите инвестиции на 
животозастрахователните 

компании през миналата 
година. Лидерът по инвес-
тирани средства в акции 
“Алианц България Живот” 
е увеличил средствата в ак-
ции до 16.9 млн. лв. Ръстът 
на показателя е 24.7% на 
годишна база. Нашият порт-
фейл остава с добра дивер-
сификация и процентът на 
рисковите инструменти в 
него е малък, обясни Андрей 
Александров, изпълнителен 
директор на “Алианц Бълга-
рия Живот”. По думите му 
повишението идва както от 
положителното движение на 
капиталовите пазари, така и 
от нови експозиции. Опреде-

Дружествата от общото застраховане са увеличили с близо 20% експозициите си в акции през 2009 г. 

“Армеец” е най-големият играч 
на борсата сред застрахователите

Мнение
При нас няма 
препоръки от 
акционерите
На първо място изборът се 
предопределя от законовите 
ограничения. След спада 
от 70% на БФБ през 2008 г. 
цените на акциите на много 
дружества станаха по-ни-
ски от ликвидационната 

стойност. В момента има 
малки разлики в цените, 
но нашите очаквания са 
акциите да се повишават. 
Привърженици сме на 
инвестициите в българската 
икономика. Мениджмън-
тът на компаниите у нас 
може да оценява по-добре 
българската икономика 
и параметрите на пред-
приятията. Собствената 
икономика е по-прозрачна, 

защото работим на този па-
зар. При нас няма препоръ-
ки от акционерите къде да 
инвестираме. Това по-скоро 
важи за компаниите у нас, 
които имат чужди собстве-
ници. Големите балони 
са в чужбина, голямата 
ликвидна криза дойде от 
чуждите банки, затова не 
трябва да има препоръки. 
Ние избираме стратегията 
си самостоятелно.

Коментар
Расте доверието 
в капиталовите 
пазари
Нашият портфейл остава 
с добра диверсификация 
и процентът на рискови-
те инструменти в него е 
малък. Основната причи-
на за повечето средства 
в акции е, че анализът 

е показал, че моментът 
за тези инвестиции е 
подходящ. Ръстът идва 
както от положителното 
движение на капитало-
вите пазари, така и от 
новите експозиции. Има 
и по-голямо доверие в 
капиталовите пазари и 
акциите. Определено 
моментът е подходящ за 
тези инвестиции, стига 
да са направени разумно. 

румен Георгиев, 
изпълнителен директор на ЗАД 
“Армеец” АД

АКЦИИ

Топ � при общозастрахователните компании Топ � на животозастрахователните компании

ЗАД "Армеец" АД

ЗД "Бул инс" АД

"Групама застраховане" ЕАД*

Застрахователно дружество "Евроинс" АД

ЗАД "Булстрад Виена Иншурънс Груп"

Общ о за петте

Общ о за пазара
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ЗАД "Алианц България Живот"

"Алико България ЖЗД" ЕАД*

"Групама животозастраховане" ЕАД**

ЗАД "ДЗИ"

ЗАД "Булстрад Живот Виена Иншурънс Груп" АД***

Общ о за петте

Общ о за пазара

Инвестиции в акции и дялове 
в инвестиционни фондове,

в хил. лв.

Сума ���� г. Сума ���� г.

Графика: Вихър Ласков
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Дружествата от общото застраховане са увеличили с близо 20% експозициите си в акции през 2009 г. 

“Армеец” е най-големият играч 
на борсата сред застрахователите

Цифра на деня

11.111
млрд. лв. е общата капитализация на Българската  

фондова борса след края на сесията вчера
▶

Отчети

лено моментът е подходящ за 
тези инвестиции, стига те да 
са направени разумно, твър-
ди Андрей Александров.

Две от животозастрахо-
вателните компании попад-
наха в Топ 5, след като през 
миналата година са напра-
вили вложения в рискови 
инструменти. Това са “Али-
ко България ЖЗД” и ДЗИ, 
които са открили позиции 
съответно за 2.3 млн. лв. и 
786 хил. лв. В края на 2008 
г. нито едно от двете друже-
ства не беше инвестирало 
в акции. Високодоходните 
вложения на “Групама жи-
вотозастраховане” са нама-

лели с 64% до 1.1 млн. лв., 
а тези на “Булстрад Живот” 
се понижават с 44.7% до 769 
хил. лв. Възможностите на 
застрахователите да влагат 
свободни средства и струк-
турата по класове активи е 
разписана в Кодекса за за-
страховането и всяка компа-
ния трябва да се придържа 
към разпоредбите, комен-
тират мениджъри на друже-
ствата. По думите им оттам 
нататък всеки следва своя 
собствена инвестиционна 
стратегия, като инструмен-
тите трябва да са сигурни и 
с добра ликвидност.

атанас Христов

андрей александров, 
изпълнителен директор на ЗАД 
“Алианц България Живот”

През миналата година 
направихме покупки 
и продажби, като цяло 
имаше динамика.
Ще продължим с вло-
женията в акции и през 
тази година. При по-
сигурните инструменти, 
като ДЦК и депозити, не 
вярвам да има драстична 
промяна. Въпреки това 
оставаме отворени към 
по-рискови позиции.

“Интерскай” 
излезе на загуба

Печалбата на “Синергон” 
се повиши с 52%

Спад на оборота на 
“Златни пясъци” АД 

Продажбите на 
“Балканкар” се понижават

“Метрон” получи пари 
от правителството

Ръст на приходите 
на “Рилски лен”

Летищният оператор “Ин-
терскай” АД излезе на за-
губа в края на март тази 
година, показва отчетът 
на компанията, предаден 
на Българската фондова 
борса. 

Отрицателният резул-
тат за първото тримесечие 
е 42 хил. лв. спрямо 37 
хил. лв. печалба в края на 

март 2009 г. Продажбите 
на дружеството се свиват 
до 1.54 млн. лв., което е 
спад от 15.85% на годиш-
на база.

Единствената сделка с 
акции на “Интерскай” е 
от 9 април 2009 г., когато  
8 369 999 книжа минаха на 
цена 2.69 лв. Това е целият 
капитал без една акция.

Курортният комплекс  
“Златни пясъци” АД отче-
те 4.55% спад на общите 
приходи за първото три-
месечие на 2010 г., показ-
ва отчетът на компанията. 
Оборотът се свива до 1.9 
млн. лв. спрямо 2.04 млн. 
лв. година по-рано. Про-
дажбите формират 99.6% 
от оборота.

Дружеството намалява за-
губата си с 6.4% на годиш-
на база и в края на март 
отрицателният резултат е 
745 хил. лв. 

На вчерашната сесия кни-
жата на курорта загубиха 
10% от стойността си, като 
при прехвърлени 80 лота 
цената се понижи до 3.15 
лв. за акция.

Приход от 254 хил. лв. е 
влязъл в касата на произ-
водителя на мебели “Ме-
трон” АД. Постъплението 
е отразено в графата При-
ходи от финансирания от 
правителството. Общите 
продажби на компанията 
намаляват с 90% на годиш-
на база до 334 хил. лв., а 
оборотът се свива с 82% 

до 590 хил. лв.
Благодарение на прихо-

дите от правителството 
дружеството излиза на пе-
чалба от 140 хил. Положи-
телният финансов резултат 
се свива с 67.4% на годиш-
на база. 

На 31 март минаха 1220 
лота по позицията на “Ме-
трон”.

Неконсолидираната печал-
ба на “Синергон холдинг” 
нараства през първото три-
месечие до 11.275 млн. лв., 
показва отчетът на друже-
ството. В сравнение със съ-
щия период на миналата го-
дина увеличението е 51.8%. 
За 2009 г. показателят отче-
те спад от 5% до 9.9 млн. 
лв. Общите приходи от дей-

ността към края на март са 
с 41.6% повече на годишна 
база до 11.977 млн. лв. Фи-
нансовата криза ще оказва 
негативно влияние върху 
приходите от дейността и 
от лихви, като се очаква 
да нарастват разходите за 
обслужване на привлечения 
ресурс, се казва в доклада 
за дейността.

“Балканкар-Рекорд” АД 
е намалило продажбите 
си с 2% на годишна база 
през първото тримесечие 
на 2010 г. Показателят в 
края на март се свива до 
1.51 млн. лв. спрямо 1.54 
млн. лв. за същия период 
на миналата година. 

Оборотът, който на 98% 
се формира от продажбите, 

намалява с 1.8%. Пловдив-
ската компания намалява 
загубата си с 42.1%. В края 
на март 2010 г. отрицател-
ният резултат е 402 хил. 
лв. спрямо 694 хил. лв. 
за първото тримесечие на 
2009 г.  Последната сделка 
по позицията е от 17 фев-
руари 2009 г. на цена 8 лв. 
за акция. 

“Рилски лен” АД отчете 
21.5% ръст на общите при-
ходи. Оборотът за първото 
тримесечие на 2010 г. е 305 
хил. лв. спрямо 251 хил. лв. 
година по-рано. 

Приходите от финанси-
ране от правителството са 
50 хил. лв., или със 78.6% 
повече спрямо края на март 
2009 г. Производителят на 

ленени тъкани успява да 
намали загубата си с 94.3% 
през първото тримесечие. 
Отрицателният резултат се 
понижава до 3 хил. лв., а 
година по-рано беше 53 
хил. лв. 

Никога досега на фондо-
вата борса не са сключвани 
сделки с акции на “Рилски 
лен”.

АКЦИИ

Топ � при общозастрахователните компании Топ � на животозастрахователните компании

ЗАД "Армеец" АД

ЗД "Бул инс" АД

"Групама застраховане" ЕАД*

Застрахователно дружество "Евроинс" АД

ЗАД "Булстрад Виена Иншурънс Груп"
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ЗАД "Алианц България Живот"

"Алико България ЖЗД" ЕАД*

"Групама животозастраховане" ЕАД**

ЗАД "ДЗИ"

ЗАД "Булстрад Живот Виена Иншурънс Груп" АД***

Общ о за петте

Общ о за пазара

Инвестиции в акции и дялове 
в инвестиционни фондове,

в хил. лв.

Сума ���� г. Сума ���� г.

Графика: Вихър Ласков

Резултат
Повишаване на 
продажбите на 
“Етап-Адресс”
Превозвачът “Етап-Ад-
ресс” АД отчете 14.1% 
ръст на продажбите през 
първото тримесечие на 
2010 г., показва отчетът на 
компанията. Показателят в 
края на март достига 1.82 

млн. лв. спрямо 1.6 млн. 
лв. за същия период на 
миналата година. “Етап-
Адресс” не е реализирало 
финансови приходи, 
като 100% от оборота се 
формират от продажбите. 
За първото тримесечие 
дружеството намалява 
загубата си с 87% до 115 
хил. лв. “Етап-Адресс” 
има емисия облигации на 
капиталовия ни пазар.

„Интерскай“ АД
Лева
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Мобилните оператори очакват 
възстановяване в края на 2010 г.
До 5% спад в приходите на телекомите за първото тримесечие
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Минимален спад на при-
ходите на мобилните опе-
ратори е донесло първото 
тримесечие на 2010 г., со-
чат предварителните дан-
ни. Компаниите обаче са  
оптимисти за развитието 
на пазара и очакват въз-
становяването от кризата 
да започне в края на го-
дината. 

Ефект
С до 5% спад на приходите 
си ще отчетат мобилни-
те оператори в България, 
прогнозира Красен Йотов 
от IndustryWatch. С толко-
ва са се свили разходите 
на домакинствата за теле-
комуникации през първото 
тримесечие на годината. 
От телекомуникационни-
те компании отказват да 
коментират финансовите 
си резултати за първите 
три месеца на годината 
преди официалното им 
обявяване. Според Йотов 
обаче спадът се дължи не 
само на ефектите на кри-
зата върху пазара, а и на 
поетапното намаляване на 
цените на терминиране в 
мрежите на операторите, 
което се отразява на при-

36.6
▶ процента по-ниски ще 
са цените за термини-
ране за силен трафик в 
мрежите на оператори-
те след 1 юли. При слабия 
трафик намалението е 
27%

▶ мобилните оператори са оптимисти за развитието си през 2010 г. въпреки предстоящото намаляване на 
цените за терминиране от КрС

Проектът за рехаби-
литация на трасето 
Пловдив - Бургас е на 
стойност над 180 млн. 
EUR

Ценовите оферти за рехаби-
литация на железопътната 
линия между Пловдив и Бур-
гас ще бъдат отворени днес в 
„Железопътна инфраструк-
тура”. Общо осем компании 
се състезават за изпълни-
тел по проекта. Четири от 
тях са български. Това са 
„Терна” АД, Консорциум 
ЛВ-ТСВ-ГБС, Консорциум 
„Салчев - Енергоремонт”, 
Сдружение „С.М.С.-Трейс-
СК 13”. Останалите четири 
кандидата са чуждестранни 
компании - италианската 
CLF S.P.A, австрийската 
Swietelski, френската TSO 
Chemin du corps de gard и 
чешката „ОХЛ ЖС” АД. 
Общата стойност на проекта 

Осем фирми се борят  
за ремонта на жп линия

е над 187 млн. EUR. От тях 
64% са безвъзмездна финан-
сова помощ от Кохезионния 
фонд на Европейския съюз. 
Останалите 36% ще бъдат 
подсигурени от национал-
ния бюджет. За модерни-
зацията на железопътната 
мрежа в цялата страна са 

предвидени 600 млн. EUR 
по Оперативна програма 
„Транспорт”. 

Общата дължина на желе-
зопътните релси, които ще 
бъдат рехабилитирани по 
линията Пловдив - Бургас, 
е 292 км. 

николета Цветкова

Компанията 
инвестира 150 млн. 
лв. в екологично 
производство на пара

„Солвей Соди” открива 
официално днес нова паро-
ва инсталация в своето дъ-
щерно дружества ТЕЦ „Де-
вня” АД. Строителството й 
започна през 2006 г. заедно 
с мащабния проект за уве-
личаване на капацитета на 
содовия завод.

Капацитет
През миналата година „Сол-
вей Соди” произведе 1.5 
млн. т калцинирана сода, 
което е 25% ръст за послед-

ния тригодишен период. 
Именно увеличението на 
производствения капацитет 
на завода изисква по-големи 
количества пара, която е 
основен енергоносител при 
производството на калцини-
рана сода, която се доставя 
от ТЕЦ „Девен”. 

За три-четири години са 
модернизирани  същест-
вуващите котли, а тези в 
по-лошо състояние са за-
менени с изключително 
модерния котел от типа 
„циркулиращ кипящ слой”. 
Капацитетът му е 400 т 
пара на час. При този тип 
котли горенето при срав-
нително ниска температу-
ра води до незначително 
отделяне на азотен оксид. 
Освен това инжектирането 
на варовик в кипящия слой 
позволява да се улови почти 
цялото количество сяра, 
намиращо се в горивото. 
Това означава, че емисиите 
на сериен диоксид в атмос-
ферата са нищожни.

Технологията на кипящия 
слой позволява да се изга-
рят не само всички видове 
въглища, но и много други 
материали като петрококс, 
биомаса и др.

Общият бюджет на про-
екта е 150 млн. лв.

инфраструктура
Новата инсталация в топ-
лоцентралата ще бъде от-
крита от премиера Бойко 
Борисов. През 2006 г. пър-
вата копка пък беше напра-
вена от тогавашния преми-
ер Сергей Станишев. 

Сега Борисов ще открие 
и 5.47 км рехабилитиран 
общински път в община 
Аксаково. Той е финанси-
ран от Оперативна програ-
ма „Регионално развитие”. 
Стойността на проекта е 
4.871 млн. лв. Обектът е 
напълно завършен и е при-
ет от Държавната приема-
телна комисия един месец 
предсрочно.

мила Кисьова

„Солвей Соди” открива 
модернизирания ТЕЦ „Девня”

ните, които обаче остават 
твърде малък процент от 
пазара. Потребителите за-
почват да се интересуват 
и повече от допълнител-
ни услуги, като мобилен 
интернет. Подобна е и 
тенденцията на западни-
те пазари, където вече се 
залага на допълнителни 
услуги, като трансфер на 
данни, с което телекомите 
компенсират спада на тра-
диционните си приходи от 

разговори. Друг допълни-
телен източник на приходи 
за телекомуникационните 
компании са стационар-
ните услуги, които вече и 
трите оператора предлагат 
и на бизнеса, и на потреби-
телите си. 

изход
Въпреки забавянето на 
спада все още сме далеч 
от състоянието си през 
2007 г. преди появата на 

икономическата криза, 
казва Майерхофер. Той 
очаква пикът на кризата 
да бъде в края на тази го-
дина, а пазарът да започне 
да се възстановява през 
2011 г. Основното притес-
нение на изпълнителния 
директор на “М-Тел” е 
продължаващото намаля-
ване на чуждестранните 
инвестиции. Все още не 
са стартирани важни ин-
фраструктурни проекти, 

високата безработица е 
също налице, хората раз-
полагат с по-малко сред-
ства, коментира той.

Очакваме положително 
раздвижване на пазара 
през лятото на настояща-
та година, казват от “Ви-
ваком”. През март вече 
започна да се наблюдава 
известно подобряване на 
пазара, добавят от опера-
тора.

Христо Ласков

ходите им. 
От началото на 2010 г. 

Комисията за регулиране 
на съобщенията наложи 
ново намаление на цените 
за терминиране. 

В часовете на силен тра-
фик таванът е 20.5 ст. на 
минута, което е свиване с 
11%, а при силния трафик 
цената е 15 ст., или с 12% 
по-малко. Това е втората 
стъпка в намаляването на 
цените, а третата ще бъде 
на 1 юли. Тогава КРС ще 
свали стойността на тер-
минирането в мрежите на 
операторите с още 36.6% 
за силен и 27% за слаб 
трафик и ще достигнат 
нива съответно 13 и 11 ст. 
Цената за терминиране е 
таксата, която мобилните 
оператори плащат помеж-
ду си за провеждане на 
разговори в мрежите им. 

оптимизъм
За първото тримесечие на 
2010 г. се наблюдава стаби-
лизиране на потреблението 
на услугите ни и вече няма 
драстични понижения, ко-
ментира за в. “Пари” Ан-
дреас Майерхофер, главен 
изпълнителен директор 
на “М-Тел”. Потребите-
лите са по-внимателни към 
своите разходи за кому-
никационни услуги и се 
стараят да намерят начин 
да намалят това перо от 
семейния бюджет, добавят 
от “Виваком”. От “Глобул” 
отказаха да коментират ре-
зултатите и тенденциите за 
първото тримесечие. 

Операторите отчитат си-
лен интерес към смартфо-

150
▶ млн. лв. са инвестирани 
в новия паров котел  
на ТЕЦ „Девня”

▶ проектът за рехабилитация на железопътната 
инфраструктура е част от ангажиментите, които 
България е поела към Европейския съюз



До 1.5 млрд. акции ще 
бъдат пласирани по 
предварително одо-
брен проспект

Финансовото министерство 
на САЩ планира да прода-
де до 1.5 млрд. от своите 
акции в Citigroup, които 
придоби като част от спа-
сителната програма за за-
късалата банка. В момента 
правителството притежава 
7.7 млрд. акции (27%) във 
финансовата институция.

Обикновени акции
Продажбата на 1.5 млрд. 

обикновени акции ще бъде 
съобразена с конкретни па-
раметри, като предлагането 
ще се направи с помощта на 
проспект, съобщи финансо-
вото министерство. Прави-
телството е инструктирало 
посредника Morgan Stanley 
да осигури възможност за 
участие и на малки купу-
вачи. Пакетът не включва 
преференциалните акции и 
варанти на финансовото ми-
нистерство, които ще бъдат 
пласирани отделно.

Оттегляне от  
програмата TARP
Сделката е част от обявените 

миналия месец планове на 
правителството да продаде 
своите акции в Citigroup. 
Базираната в Ню Йорк банка 
получи сериозна финансова 
инжекция по програмата 
TARP. Анализатори наскоро 
коментираха, че правител-
ството дори може да излезе 
на печалба от операцията, 
след като разпродаде полу-
чените срещу финансиране 
акции. Финансовият минис-
тър Тимъти Гайтнър заяви, 
че правителството се оттегля 
от финансовата индустрия, 
след като е накарало банки-
те да се рекапитализират с 
частни пари.

САЩ продават 20% 
от дела си в Citi

Приспадането на 
процент при между-
банковата операция 
нарушава законите на 
Брюксел

Картовата компания Visa 
Europe се съгласи да намали 
някои от таксите си за транз-
акции с дебитни карти, за да 
прекрати Европейската коми-
сия антитръстовата си про-
цедура. Подобен казус със 
заложени в системата такси 
беше разрешен от MasterCard 
преди година. Visa Europe 

предлага да свие обменната 
такса за трансгранични по-
купки с дебитни карти до 
0.2%, което е намаление от 
60%.

Четворна система
Промяната засяга системата, 
при която парите по транзак-
цията преминават от купува-
ча към банката на купувача, 
след това към банката на 
търговеца и накрая отиват 
при търговеца. В процеса се 
приспада такса между двете 
банки. Търговците отдавна 
недоволстват от това, тъй 

като не могат да контроли-
рат размера й. Това според 
Брюксел обаче е в нарушение 
на правилата за конкурен-
цията.

Валидност на тавана
Таванът от 0.2% ще важи 
само за сделки, при които 
двете банки са от различни 
европейски страни, както и 
за национални транзакции в 
осем държави от ЕС и Ислан-
дия. Тъй като предложението 
на Visa Europe не включва 
и кредитните карти, ЕК ще 
продължи разследването си.
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Visa Europe склонява 
на по-ниски такси

Пазарна оценка
Правителството 
печели по 1.6 
USD на акция
▶ Правителството на 
САЩ придоби 27% от 
Citigroup в замяна на инвес-
тиция от 25 млрд. USD 
през лятото на 2009 г.
▶ Допълнително банката 
получи заем от 20 млрд. 
USD, който върна през 
декември.
▶ Обикновените акции 
бяха купени на цена от 3.25 
USD на брой. 
▶ В момента акциите на 
финансовата компания се 
търгуват на около 4.85 USD.
▶ Според обявените пла-
нове правителството ще 
разпродаде целия си дял в 
банката до края на тази 
година.

OTP Bank преговаря 
за румънската BCC
Унгарската банка 
предлага да купи 70% 
от Carpatica по пазар-
на стойност

Унгарската OTP Bank е в 
напреднал етап на преговори 
за покупката на 70% от ру-
мънската Banca Comerciala 
Carpatica (BCC), съобщават 
румънските медии. Шефове-
те на OTP са разговаряли с 
най-големия акционер Илие 
Карабулеа, който държи пря-
ко 36.4% от BCC и още 4% 
чрез контролираната от него 
компания Atlassib. Друг по-
голям акционер е Алин Албу 
с 10%, а останалите 53% са 
поделени между по-малки 
играчи.

по пазарна стойност
OTP е направила оферта на 
цена, близка до пазарната, 

Приходите на произ-
водителя на електро-
уреди нарастват с 20% 
за първото тримесечие

Световният лидер в про-
изводството на уреди за 
домакинството Whirlpool 
Corp. отчете над два пъти 
по-голяма печалба за първо-
то тримесечие на годината. 
Към края на март положи-
телният финансов резултат 

на компанията достига 164 
млн. USD при 68 млн. USD 
за същия период на ми-
налата година. Приходите 
нарастват с 20% до 4.27 
млрд. USD от 3.57 млрд. 
USD за първото тримесечие 
на 2009 г. 

Доволни сме от силното 
си представяне във всичките 
райони, в които развиваме 
дейност, каза президентът 
и главен изпълнителен ди-
ректор на Whirlpool Джеф 

Фетинг. Заради кризата го-
лемите покупки, например 
перални, паднаха драстично 
през миналата година, но 
с подобряването на ико-
номическата ситуация от 
началото на годината по-
требителските разходи за-
почнаха бавно да нарастват, 
посочват от компанията. 
Най-силен ръст на продаж-
бите е отчетен в Латин-
ска Америка - 65%. Следва 
Азия със скок от 60%.

Whirlpool удвоява печалбата си

▶ Шефовете на унгарската OTP са в преговори от месеци, но не коментират евен-
туалната сделка

Коя е BCC
Carpatica държи 
1% от пазара  
в Румъния
▶ С пазарен дял от около 1% 
BCC е сравнително малка 
банка дори и в сравнение 

със самата OTP в Румъния.
▶ Активите на BCC са на 
стойност 3.6 млрд. леи.
▶ Кредитният портфейл 
на институцията е 1.22 
млрд. леи, а отпуснатите 
депозити са 2.27 млрд. леи.
▶ Собственият капитал на 
банката е 279.4 млн. леи.

▶ Частните капитали трябва да заместят правител-
ственото финансиране, смята финансовият минис-
тър Тимъти Гайтнър

твърдят запознати. Акциите 
на Carpatica се търгуват на 
Букурещката фондова борса. 
Последно сделки с тях са 
сключвани през 2009 г. на 
цена от 0.101 леи на брой, 
което прави пазарна капи-
тализация от 230.3 млн. леи 
(55.7 млн. EUR).

Дю дилиджънс
Разговорите се водят от ня-
колко месеца, като междувре-
менно OTP дори е направила 

проверка на финансовото и 
правното състояние на BCC. 
След като отчете загуба от 
21.1 млн. леи (5 млн. EUR) 
за 2009 г., румънската бан-
ка прогнозира отрицателен 
резултат от 94.6 млн. леи (23 
млн. EUR) и за тази година 
заради по-високите изисква-
ния за провизии. Най-тежко 
се очаква да е първото три-
месечие, като финансовите 
резултати ще се подобрят 
към края на годината.
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„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 27.04.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

N/A 13.3526 12.3187 8.8704
317.8013 N/A 12.2763 8.8399
319.3848 13.2406 N/A 8.7964
319.3848 13.2406 12.2158 N/A

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРо	 EUR	 1	 1,96	 0
АВсТРАЛийсКи ДОЛАР AUD 1 1,36428 0,01207
БРАзиЛсКи РЕАЛ BRL 10 8,41073 0,06924
КАНАДсКи ДОЛАР CAD 1 1,46944 0,00297
ШВЕйЦАРсКи фРАНК CHF 1 1,36380 0,00133
КиТАйсКи РЕНМиНБи юАН CNY 10 2,15075 -0,00133
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,69103 -0,00757
ДАТсКА КРОНА DKK 10 2,62810 0,00007
ЕсТОНсКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРиТАНсКА ЛиРА GBP 1 2,26789 0,01281
ХОНКОНгсКи ДОЛАР HKD 10 1,89113 -0,00172
ХЪРВАТсКА КуНА HRK 10 2,69491 0,00048
уНгАРсКи фОРиНТ HUF 1000 7,42476 0,02892
иНДОНЕзийсКА РуПиЯ IDR 10000 1,62976 -0,00096
иНДийсКА РуПиЯ INR 100 3,30717 0,00435
исЛАНДсКА КРОНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПОНсКА йЕНА JPY 100 1,55893 -0,00436
южНОКОРЕйсКи ВОН KRW 1000 1,32975 0,00462
ЛиТОВсКи ЛиТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВийсКи ЛАТ LVL 1 2,76364 0,00000
МЕКсиКАНсКО ПЕсО MXN 10 1,20932 0,00362
МАЛАйзийсКи РиНгиТ MYR 10 4,61205 0,00348
НОРВЕжКА КРОНА NOK 10 2,49134 0,00822
НОВОзЕЛАНДсКи ДОЛАР NZD 1 1,06197 0,01618
фиЛиПиНсКО ПЕсО PHP 100 3,31958 0,00495
ПОЛсКА зЛОТА PLN 10 5,04236 0,00455
НОВА РуМЪНсКА ЛЕЯ RON 10 4,74970 0,00714
РусКА РуБЛА RUB 100 5,04470 0,01158
ШВЕДсКА КРОНА SEK 10 2,04414 0,00491
сиНгАПуРсКи ДОЛАР SGD 1 1,07345 0,00235
ТАйЛАНДсКи БАТ THB 100 4,55480 -0,00626
НОВА ТуРсКА ЛиРА TRY 10 9,94473 0,04831
ЩАТсКи ДОЛАР USD 1 1,46823 -0,00110
южНОАфРиКАНсКи РАНД ZAR 10 1,99542 0,02858
зЛАТО (1 ТРОй уНЦиЯ) XAU 1 1697,27000 24,24000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 27.04.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,2644
Бразилски реал BRL 10 7,7382
Канадски долар CAD 1 1,3241
Швейцарски франк CHF 1 1,3248
Китайски ренминби юан CNY 10 2,0272
Чешка крона CZK 100 7,5544
Датска крона DKK 10 2,6280
Естонска крона EEK 10 1,2500
Британска лира GBP 1 2,2502
Хонконгски долар HKD 10 1,7820
Хърватска куна HRK 10 2,6818
унгарски форинт HUF 1000 7,2710
индонезийска рупия IDR 10000 1,4825
исландска крона ISK 100 3,0119
Японска йена JPY 1000 6,7442
южнокорейски вон KRW 100 1,5203
Литовски литаc LTL 1000 1,2179
Латвийски лат LVL 10 5,6645
Мексиканско песо MXN 1 2,7605
Малайзийски рингит MYR 10 1,0905
Норвежка крона NOK 10 4,1135
Новозеландски долар NZD 10 2,4047
филипинско песо PHP 10 9,9854
Полска злота PLN 100 3,0035
Нова румънска лея RON 10 4,8614
Руска рубла RUB 10 4,7382
Шведска крона SEK 100 4,6552
сингапурски долар SGD 10 1,9333
словашка крона SKK 10 9,8964
Тайландски бат THB 100 4,1997
Нова турска лира TRY 10 9,4325
Щатски долар USD 1 1,3840
южноафрикански ранд ZAR 10 1,8449

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППзМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 30.04.2010.

▶ Котировки на взаимните фондове
фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОи     Доходност и Риск  
       От началото   стандартно за последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
Дф Аврора Кепитъл югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
Дф Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

Дф Астра Кеш
Дф Астра Баланс
Дф Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
Дф БенчМарк фонд-1 Акции и Облигации
иД БенчМарк фонд-2 Акции
Дф БенчМарк фонд-3 сектор Недвижими имоти
Дф БенчМарк фонд-4 Енергетика
Дф БенчМарк фонд-5 ЦиЕ
БенчМарк фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
Дф БКМ Балансиран Капитал
Дф Европа
Дф Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
Дф Варчев високодоходен фонд
Дф Варчев Балансиран фонд
ДсК управление на активи АД 
Дф ДсК стандарт
Дф ДсК Баланс
Дф ДсК Растеж
Дф ДсК имоти
Дф „ДсК Евро Актив”
Елана фонд Мениджмънт АД 
Дф Елана Балансиран Евро фонд
Дф Елана Балансиран Доларов фонд
иД Елана Високодоходен фонд
Дф Елана фонд Паричен Пазар
Дф Елана Долар фонд
Дф Еврофонд

златен Лев Капитал АД 
иД златен лев 

Дф златен лев индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

иД Капман Капитал
Дф Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
иД Адванс инвест
Дф Адванс източна Европа
Адванс IPО фонд 
КД инвестмънтс ЕАД
Дф КД Облигации България
иД КД Пеликан
Дф КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран фонд
КТБ фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
Дф ОББ Платинум Облигации
иД ОББ Балансиран фонд
Дф ОББ Премиум Акции
Дф ОББ Патримониум земя
Оверон финанс АД
Дф Оверон ПРЕсТО
ПфБК Асет Мениджмънт АД 

Дф ПиБ- Авангард
Дф ПиБ- Класик
Дф ПиБ- гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран фонд
Райфайзен (България) фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов фонд
Райфайзен (България) фонд защитена инвестиция в Евро

свободен период от 19.01.2010 до 28.01.2010
Лимитиран период” от 29.01.2010 до 28.04.2010

сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд сентинел - Рапид
Договорен фонд сентинел - Принсипал

стандарт Асет Мениджмънт АД
Дф стандарт инв. Балансиран фонд
Дф стандарт инв. Високодоходен фонд
Дф стандарт инв. Международен фонд
Дф стандарт инв. Консервативен фонд
статус Капитал АД  

статус Нови Акции
статус финанси
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
иД Ти Би Ай Евробонд
Дф Ти Би Ай Комфорт
Дф Ти Би Ай Хармония
Дф Ти Би Ай Динамик
Дф Ти Би Ай съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ гарант
юг Маркет фонд Мениджмънт АД 
Дф юг Маркет Максимум
Дф юг Маркет Оптимум

източник: БАуД (www.baud.bg) 

балансиран 5.0599 5.0852 5.2623 5.0599  4.9587   -1.74% 11.19% -10.81% -28.12% 21.01.2008
фонд в акции 6.7837 6.8176 7.0550 6.7837  6.6480   -4.23% 13.70% -1.23% -17.19% 23.01.2008
високодоходен 10.0989 10.2504 10.5029 0.0000  0.0000   N/A N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.4293    2.4293    -2.53% 27.27% 5.38% -57.71% 12.11.2007
балансиран 2.8569    2.8569    -3.96% 23.60% -0.04% -51.45% 12.11.2007
 до 249999.99 лв  над 250 000 лв                                                      до 6 месеца                                         над 6 месеца     
паричен пазар 10.9881  10.9826  10.9661 10.9771 10.9771 10.9826 2.24% 0.13% 6.73% 6.24% 06.10.2008
балансиран 10.7939  10.7402  10.6328 10.6865  0.0000 0.29% 4.47% 7.89% 4.79% 06.10.2008
фонд в акции 10.1855  10.1348  9.9828 10.0335  0.0000 -1.42% 7.19% 7.96% 0.88% 06.10.2008
             
балансиран 13.5332    13.3992    -0.17% 6.49% 9.35% 6.93% 14.12.2005
фонд в акции 8.4865    8.4025    0.31% 13.04% 5.24% -3.50% 01.03.2006
балансиран 5.5757    5.5205    -5.69% 9.60% -1.65% -14.35% 21.06.2006
фонд в акции 8.4234    8.1781    3.26% 14.38% 18.27% -8.64% 05.02.2008
фонд в акции 11.4892    11.1546    8.70% 9.33% 16.21% 5.03% 05.02.2008
паричен пазар 11.6600    11.6600    2.78% 0.21% 9.03% 8.43% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 83.3971    83.1052  83.3971  0.56% 2.92% 8.45% -4.86% 20.11.2006
фонд в акции 50.9336    50.6789  50.9336  -1.86% 1.82% 1.05% -14.35% 20.11.2006
фонд в акции 75.5526    75.1748  75.5526  9.59% 4.97% 23.22% -9.58% 03.10.2007
             
фонд в акции 105.2938    103.7262    1.80% 2.10% 3.94% 1.38% 04.01.2007
балансиран 84.7635    83.5015    1.58% 0.83% 1.18% -6.12% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.27806    1.27550    2.25% 0.81% 6.31% 5.70% 01.12.2005
балансиран 1.08420    1.07772    0.45% 5.78% 6.62% 1.78% 01.12.2005
фонд в акции 0.78537    0.77370    0.47% 13.33% 13.07% -5.87% 01.03.2006
фонд в акции 0.73123    0.72685    -0.37% 1.93% 2.78% -13.78% 07.03.2008
ниско рисков 1.03757    1.03446    1.14% N/A N/A N/A 07.05.2009

балансиран 104.1163    103.0803    0.84% 9.05% 10.87% 0.81% 07.12.2005
балансиран 110.0001    108.9056    -0.26% 8.16% 6.39% 2.20% 06.03.2006
фонд в акции 91.4439    90.0824    0.95% 13.63% 17.11% -0.46% 20.06.2005
паричен пазар 118.1233    118.1233    2.82% 0.63% 6.23% 6.92% 31.10.2007
ниско рисков 92.5290    92.1592    2.49% 2.99% -6.25% -3.47% 01.02.2008
ниско рисков 104.0149  103.9110  0.0000  0.0000  1.46% N/A N/A 4.78% 01.07.2009

балансиран 4.8763     4.8471     -0.84% 9.55% 10.54%*** 5.24% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 1.0228  1.0178  1.0152                                1.0102     -3.88% N/A N/A*** 1.41% 01.06.2009
             
балансиран 18.4287     18.3001     -1.61% 8.66% 2.18% 11.64% 28.09.2004
фонд в акции 11.7675    11.6039     -3.58% 12.35% 0.67% 3.70% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.3795     1.3591     6.47% 12.27% 28.05% 4.42% 10.05.2004
фонд в акции 0.8409     0.8285    20.53% 17.65% 57.84% -5.16% 04.10.2006
фонд в акции 0.9966     0.9819    13.66% 16.45% 16.46% -0.75% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 128.9056  128.7129  128.4560    1.99% 3.39% 5.34% 6.49% 04.05.2006
балансиран 14.9284  14.9284  14.7806    -0.80% 8.40% 2.51% 2.99% 17.12.2004
фонд в акции 0.7824  0.7748  0.7671    4.42% 15.30% 15.25% -6.44% 04.05.2006
             
балансиран 799.0718    793.0937    2.46% 6.63% 15.96% -10.33% 09.05.2008
фонд в акции 720.8441    715.4513    1.67% 8.11% 18.58% -14.30% 09.05.2008
             
ниско рисков 11.0426    11.0426    1.59% 2.37% 5.22% 2.37% 30.01.2006
балансиран 120.2632    120.2632    0.20% 7.45% 8.19% 2.41% 30.01.2005
фонд в акции 6.9603    6.9603    -1.18% 16.12% 19.28% -8.19% 30.01.2006
фонд в акции 10.0477    10.0477    -0.21% 1.65% 0.59% 0.39% 30.01.2009
             
фонд в акции 9.4408    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5311  0.5285  0.5259    0.89% 6.82% 6.38% -23.08% 19.11.2007
балансиран 0.7495  0.7469  0.7443    0.40% 3.23% 4.81% -11.32% 19.11.2007
ниско рисков 0.9794  0.9779  0.9764    1.56% 1.71% 6.52% -0.91% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2342  1.2324 1.2306    1.90% 0.45% 7.12% 5.22% 16.03.2006
консервативен 1.2587  1.2549 1.2511    2.69% 1.19% 8.41% 5.68% 16.03.2006
балансиран 0.8688  0.8653 0.8618    -0.08% 5.10% 2.48% -3.46% 16.03.2006
фонд в акции 0.6641  0.6608 0.6575    -1.58% 9.26% 2.15% -9.60% 16.03.2006
балансиран 0.7565  0.7535 0.7505    -0.88% 6.64% 1.17% -12.09% 11.02.2008
консервативен            19.01.2010
 0.0000  0.0000 0.0000    N/A N/A N/A N/A 
 1.0117  1.0117 0.9611    N/A N/A N/A N/A 
            
паричен пазар 1.1618   1.1618    1.41% 0.22% 4.07% 3.63% 15.11.2005
балансиран 1.0247    до 90 дни  над 90 дни  1.03% 3.49% 9.56% 0.31% 12.09.2005
     1.0094  1.0196      

балансиран 7.9239   7.9239    -3.54% 11.78% 15.70% -5.45% 01.03.2006
фонд в акции 6.8003   6.8003    -3.00% 14.98% 21.52% -8.86% 01.03.2006
фонд в акции 2.9873   2.9873    6.52% 14.29% 18.91% -32.62% 05.04.2007
консервативен 10.4021   10.4021    -0.26% 1.79% 2.31% 2.92% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.8191 0.8151 0.8131 0.8070                            0.8070       0.8110  0.7909 11.22% 12.86% 23.13% -5.31% 22.05.2006
фонд в акции 0.4614 0.4591 0.8131 0.4546                             0.4546        0.4569  0.4455 10.61% 22.04% 58.23% -23.20% 02.05.2007
             
фонд в облигаци 316.6929    316.2179    1.48% 0.22% 4.90% 7.33% 17.11.2003
ниско рисков 13.1747    13.1088    1.57% 3.20% 8.14% 6.57% 27.12.2005
балансиран 12.0949    11.9740    0.53% 5.68% 10.67% 4.49% 27.12.2005
фонд в акции 8.7093    8.6222    1.00% 10.46% 17.13% -2.98% 07.09.2005
балансиран 20.6168    20.6168    1.66% 3.33% 8.70% 1.20% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.5568    6.5240    -3.11% 11.19% 14.49% -13.56% 01.06.2007
балансиран 7.8991    7.8596    -2.99% 11.38% 15.99% -7.82% 01.06.2007
консервативен 11.1100    11.0823    2.17% 3.26% 9.04% 3.98% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.2042    1.1801    -1.57% 6.15% 2.29% 5.29% 18.09.2006
балансиран 1.0511    1.0406    -0.22% 3.26% 3.45% 2.70% 10.06.2008

Вид	 Борса	 Единица	 Юни	 Юли
суров петрол NYMEX USD/б 85,35 87,38
Брент ICE USD/б 87,61 88,34
газьол ICE USD/т 727 731,5
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,27 4,46
Бензин 95 NYMEX USD/т 795 -
Нафта NYMEX USD/т 741 -

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 7760 7797
Калай LME USD/т 19050 19050
Олово LME USD/т 2310,5 2335
Цинк LME USD/т 2402 2437
Алуминий LME USD/т 2293,5 2323
Никел LME USD/т 27325 27150
Алуминиева сплав LME USD/т 2131 2165

Вид	 Борса	 Единица	 Купува	 Продава
злато LME USD/тр.у. 1156,2 1156,6
сребро LME USD/тр.у. 18,35 18,38
Платина LME USD/тр.у. 1750 1754,1
Паладий LME USD/тр.у. 571,65 574
Родий LME USD/тр.у. 2850 2950

Вид	 Разновидност	 Борса	 Единица	 Юни
Пшеница Soft Red CBT USD/т 188,31
Царевица Yellow CBT USD/т 143,22
Ечемик Feed ASX USD/т 151,83
Памук No.2 NYBOT USD/т 1915,12
Какао  NYBOT USD/т 3213
Кафе Arabica NYBOT USD/т 2924,38
соя No.2 ICE USD/т 374,6
захар White NYSE LIFFE USD/т 486,8

▶ Цени на благородни метали

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

▶ Спот цени на цветни метали

Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

източник: Bloomberg

За	дата	26.04.2010	г.

Фондове,	управлявани	от		 Клас		 Валута	 Емисионна	стойност		 Цена	при	
"Пайъниър	Инвестмънтс	Австрия"	 дялови	 	 (нетна	стойност	на		 обратно	изкупуване
	 единици	 	 активите	на	единица		 	(нетна	стойност	на	
	 	 	 +	такса	за	издаване)	 активите	на	единица)

фондове Пайъниър Австрия 
гарантирана кошница 2010 иР* EUR 1096,62 1129,52

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “южен парк” (софия), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло	реинвестиращи

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	26/04/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,211293 € 1,235519 € 1,205237
ОТП Международен фонд в акции - ю Би Ес 
фонд на фондовете € 0,927597 € 0,946149 € 0,922959

ОТП - Ди Ви Ес фонд на фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,835607 € 0,852319 € 0,831429

Цените са валидни за поръчки, подадени на 21/04/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НсАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НсАД. 

Цени	за	1	дял	за	27/04/2010
ДсК фонд Паричен Пазар 1.122827 лв. 1.122827 лв. 1.122827 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 27/04/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. информация може да се получи от Call Center на “Банка ДсК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

Piraeus	Funds Цени за дата 23.04.2010

	 Тип Валута Емисионна 
стойност

Цена на  обр. 
изкупуване

АКЦии НА МЕсТНи КОМПАНии Високодоходен EUR 8,3014 7,9986

АКЦии НА ДиНАМиЧНО РАзВиВАЩи 
сЕ МЕсТНи КОМПАНии Високодоходен EUR 0,7095 0,6836

МЕсТЕН БАЛАНсиРАН фОНД Балансиран EUR 2,8618 2,8054

уНиВЕРсАЛЕН фОНД - “РАсТЕж”  
– фонд от фондове Високодоходен EUR 9,4505 9,0835

уНиВЕРсАЛЕН БАЛАНсиРАН фОНД 
– фонд от фондове Балансиран EUR 10,1078 9,8112

уНиВЕРсАЛЕН КОНсЕРВАТиВЕН 
фОНД – фонд от фондове Консервативен EUR 10,1800 9,9794

Местните фондове на Пиреос Асет Мениджмънт инвестират във фин. инструменти търгувани 
на гръцкия капиталов пазар.фондовете от типа “фонд от фондове” са с инвестиционна насоче-
ност изцяло към международните капиталови пазари. с условията за дистрибуция можете да 
се запознаете, в клоновете на Банка Пиреос България АД, на адрес:www.piraeusbank.bg или на  
24 - часовия телефон за клиенти 0 700 12 002 (на цената на един градски разговор за цялата стра-
на).

23.04.2010	г.

156,02 155,25 154,49 154,11 152,21 152,21   
11,70 11,64 11,58 11,55 11,41 11,41   
81,07 80,68 80,28 79,89 78,71 78,71   
100,55 100,06 99,57 99,08 97,62 97,62   
774,24 770,48 766,72 762,97 751,69 751,69   
173,25 172,43 171,60 170,78 165,00 165,00   
82,67 82,27 81,87 81,48 79,49 79,49   
162,17 161,39 160,61 159,83 155,93 155,93   
316,70 315,19 313,68 312,18 301,62 301,62   
188,78 187,88 186,98 186,08 179,79 179,79   
237,25 236,12 234,99 233,86 225,95 225,95   
89,23 88,80 88,38 87,95 84,98 84,98   
236,08 234,96 233,83 232,71 224,84 224,84   

до	14.30	ч.	на	23.04.2010	г.

9.2769	 9.1841	 1.71%	 -5.54%

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	26.04.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината за последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 1.0247	лв. 1.0094	лв. 1.0196	лв. 1.03% 9.56%

Сентинел	-	Рапид 1.1618	лв. 1.1618	лв. 1.41% 4.07%

за Дф „сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НсА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. за Дф „сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НсА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	23	април	2010	г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26
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Инвеститорите залагат на златото

Цената на 
среброто 
отбеляза 

повишение по време 
на вчерашната се-
сия в Лондон, като 
достигна 18.345 
USD/тр.у. Добрите 
резултати на метала 
идват въпреки 
силните позиции на 
долара

По време 
на борсова-
та сесия в 

понеделник мета-
лът добави 38 USD 
към стойността си. 
Проблемите в евро-
зоната се отразиха 
върху цените на 
металите, изстрел-
вайки ги към висо-
ки стойности

Стока на деня

1.67
▶ процента се повиши 
оловото на борсата в 
Лондон и достигна  
2310.5 USD/т

Цифра на деня

1.33
▶ процента загуби нера-
финираната захар по 
време на вчерашната 
борсова сесия и достиг-
на 351.85 USD/т

Азиатските пазари започнаха седмицата със скок
Азиатските капиталови 
пазари се повишиха до 
най-високите си нива за 
последните седем седмици. 
Водени от добрите резул-
тати на Toyota Motor Corp. 
и Canon Inc., японските 
Nikkei 225 и Topix Index, бя-
ха двата най-добре предста-
вили се индекса в региона.
Японският Nikkei 225 
отчете значително повише-
ние от 2.3%,  достигайки 
11 165.79 пункта, което го 
изстрелва на първо място 
сред индексите в региона. 
Другият измерител в стра-
ната - Topix Index, също се 
представи изключително 
добре, като при него расте-
жът стигна 1.9% до 996.71 
пункта.

Най-големият производи-
тел на коли в света Toyota 
отчете ръст от 3.4% в цена-
та на акциите си, търгувани 
на борсата в Токио. Причи-
на за скока на акциите стана 
отчетът на компанията за 
първото тримесечие на 
годината. Според данните в 
него на годишна база Toyota 
регистрира неочакван ръст 
в оперативната си печалба 
вместо предварително про-
гнозираните загуби. 
При производителя на оп-

тична техника Canon, кой-
то държи 79% от пазара 
на цифрови фотоапарати 
извън Япония, също беше 
отчетен ръст на акциите 
- 3.5%. Допълнителна 
подкрепа на азиатските и 
тихоокеанските индекси 
оказаха както силната 
позиция на долара, така 
и данните за жилищния 
пазар в Америка. Спо-
ред оповестените данни 

На борсата 
в Ню Йорк 

фючърсите на 
златото за юни се 
котираха на 1153.9 
USD/тр.у., което е 
ръст от 0.1%

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ проблемите в еврозоната тласкат цената на зла-
тото нагоре Снимки BloomBerg

новопостроените жилища 
в САЩ през март са се 
увеличили с 27% - такъв 
ръст не е виждан през 
последните 47 години.
Освен японски индекси 
сред печелившите се 
нареди и тайванският Taiex, 
който поскъпна с 1.9%.  
Увеличение имаше и при 
хонконгския Hang Seng 
Index, който отчете ръст от 
1.6%.

През изминалата седми-
ца индексът MSCI Asia 
Pacific Index загуби 2.3%, 
след като беше заведено 
дело срещу финансовия 
гигант Goldman Sachs 
Group Inc. за финансови 
измами и след като Китай 
предприе мерки за огра-
ничаването на жилищното 
кредитиране в страната. 
Само за една сесия обаче 
този спад беше почти ели-
миниран, като вчера бенч-
маркът се повиши с 1.5% 
до 127.2 пункта. Добрите 
резултати при продажбата 
на автомобили и електро-
ника в Южна Корея през 
първото тримесечие се 
отразиха положително и 
на местния Kospi Index, 
който се покачи с 0.9% до 
1752.2 пункта.

Цената на златото, 
търгувано на борсата в 
Ню Йорк, се изкачи до 
едноседмичен връх, след 
като повечето инвести-
тори отново заложиха на 
ценния метал като алтер-
натива на валутите. 

Проблемите в еврозона-
та тежат все повече на 
единната валута, която 
се срина до стойностите 
си, които бяха наблюда-
вани преди един месец. 
След предупреждението 
на германския финан-
сов министър Волфганг 
Шойбле към Гърция 
еврото отчете спад с 
0.43% до 1.3327 EUR/
USD. Вчера германският 
министър, цитиран от 
Financial Times, заяви, 
че Гърция ще трябва 
да представи план за 
редуциране на външния 
си дълг не само за тази 
година, но и за следва-
щите две. Единствено 
след одобрението на този 
план от страна на ЕК, 
ЕЦБ и МВФ ще може да 
се мисли за отпускането 
на финансова помощ за 
Гърция в размер на 45 
млрд. USD.

Еврото не успя да 
задържи печалбите си 
Еврото загуби срещу 
американския долар по 
време на европейската 
търговска сесия вчера. 
Неяснотата около начина, 
по който Гърция ще 
вземе предоставената фи-
нансова помощ, натежа 
над единната валута, а 
инвеститорите се отдръп-
наха от по-рисковите 
активи. Пазарът отчете 
сложността на осъщест-
вяването на спасителните 
мерки и спредът между 
гръцките и германските 
десетгодишни прави-
телствени облигации 
записа нов 12-годишен 
връх от 670 базисни 
пункта. Нивото от 1.3290 
лимитира допълнително 
поевтиняване на еврото и 
преди старта на амери-
канската сесия двойката 
EUR/USD се търгуваше 
малко над тази цена. Така 
американската валута 
успя да възстанови част 
от загубеното в петък, ко-
гато прекъсна серията от 
6 поредни поскъпвания 
срещу еврото.
Кросът на долара срещу 
британската лира очаква-
но се задържа в рейндж 

петър Кръстев, 
„Бенчмарк Финанс” АД

Неяснотата 
около 

начина, по който 
Гърция ще вземе 
предоставената 
финансова помощ, 
натежа над 
единната валута

формацията от началото 
на текущия месец. 

Поскъпването достигна 
до психологическата гра-
ница от 1.55 GBP/USD, 
след което се отдръпна от 
нея. В момента Велико-
британия се подготвя за 
парламентарни избори, 
които ще се проведат 
на 6 май. Най-вероятно 
парламентът на Острова 
ще остане без пълно 
мнозинство, но анализа-
тори смятат, че този риск 
вече е отразен от пазара 
и всякаква изненада би 
била единствено в полза 
на британската лира.

ПРОДАВА СЕ
ЛОгиСтичЕн цЕнтъР 

(складова база+офиси)
в гр. София – 

до Надлез Надежда
земя – 4800 м2;

сгради – РЗП 3200 м2

За справки: 02/ 836 75 43 
моб. 0889098299

Японският 
Nikkei 225 

отчете значително 
повишение от 
2.3%, достигайки 
11165.79 пункта, 
което го изстрелва 
на първо място 
сред индексите в 
региона

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ азиатските капиталови пазари се повишиха до най-високите си нива за послед-
ните седем седмици

Според анализатори на 
GoldCore Ltd. рискът от 
прехвърлянето на гръцки-
те финансови проблеми 
към другите държави от 
еврозоната и съответно 
допълнително потъване 
на еврото е много голям. 
Това пък от своя страна 
ще накара инвеститорите 
отново да започнат да 
залагат на ценния метал, 
като дори в краткосрочен 
план може да се мисли за 
преминаване на границата 
от 1200 USD/тр.у.

На борсата в Ню Йорк 
фючърсите на златото за 
юни се котираха на 1153.9 
USD/тр.у., което е ръст от 
0.1%. При останалите бла-
городни метали също бяха 
отчетени положителни 
промени. От тях най-до-
бро представяне направи 
платината, която се търгу-
ваше за 1766.30 USD/тр.у., 
което е повишение с 1.5%. 
При паладия и сребро-
то изменението беше 
съответно 1.34 и 0.29% до 
570.75 и 18.26 USD/тр.у.

Сребро
USD/тр.у.
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Компании преместват 
производствата си на 
изток, за да намалят 
разходите си

Все повече компании за-
почват да се ориентират 
към пазарите, които пред-
лагат евтина работна ръка. 
Тенденцията се засили зна-
чително след началото на 
най-тежката икономическа 
криза от десетилетия насам. 
В опит да оцелеят компани-
ите предприемат мащабни 
промени за съкращаване на 
разходите, включително и 
преместване на производ-
ствата.

Bosch в Унгария
Поредният такъв случай е 
с германската компания за 
автомобилни части Bosch 
Group. Тя вече започна да 
прехвърля мощности от 
уелския град Кардиф към 
Унгария, където производи-
телят има заводи в пет града 
с повече от 7000 работни-

ци. Над 400 работни места 
ще бъдат открити основно 
във фабриката в Мишколц. 
Повечето нови позиции ще 
бъдат заети в края на 2010 и 
началото на 2011 г. В същото 
време в Кардиф ще бъдат съ-
кратени около 900 души.

Проучванията за премест-
ването на производството 
започнаха през октомври 
2009 г. Резултатите пока-
заха, че разходите за труд 
в Унгария ще бъдат с 65% 
по-ниски, отколкото тези в 
Кардиф. Това ще помогне 
на компанията да преодолее 
очаквания тази година спад 
в продажбите от около 65%. 
Първата производствена 
линия ще пристигне в Ун-
гария през август, а цялото 
преместване трябва да бъде 
завършено до една година 
след това.

Ford в турция
Прехвърлянето на производ-
ствени мощности засегна и 
Южна Англия. Автомобил-
ната компания Ford мина-

Дестинация: страна с евтин труд
Фокус 
Bosch залага  
на разработки  
в Будапеща 

През 2005 г. Bosch създаде 
център за научно-развой-
на дейност в Будапеща с 
повече от 430 инженери. 

Компанията планира 
разширяване на научна-
та дейност, в което ще 
бъдат инвестирани 9 
млрд. форинта  
(34 млн. EUR). 

Разширението ще при-
ключи през 2012 г. и ще съз-
даде 200 нови работни 
места за инженери.

▶

▶

▶

лата година съкрати около 
500 души, което е почти 
половината от работната 
сила във фабриката за ва-
нове Transit в Саутхемптън. 
В същото време автомо-
билният производител има 
повече от 4500 работници 

в турския град Коджаели. 
Там се произвеждат 700 
вана на ден в сравнение със 
135 бройки в Саутхемптън. 
Капацитетът на завода в 
Турция е дори двойно по-
голям, но в момента про-
изводството е ограничено 

заради кризата.
Причината за решението 

отново е свързана с разхо-
дите за труд. Работниците 
в Коджаели получават по 
2 GBP на час, но далеч не 
се чувстват експлоатирани. 
Това им осигурява двойно 

по-големи доходи от мини-
малната заплата в страната. 
Сега единственото им при-
теснение е работните им 
места да не отидат в Китай 
или Индия, които също 
привличат работодателите 
с евтиния си труд.

над 400 нови работни места ще открие германската компания за автомобилни 
части Bosch в завода си в унгарския град Мишколц
▶

Корпоративни съобщения и обяви на държавни институции

О  Б  Я  В  А

Изпълнителна агенция “Социални дейности на Министерството 
на отбраната”, гр. София, бул. “Тотлебен” № 34а , тел. 02 91 51 326, на 
основание чл. 19 от Закона за държавната собственост, чл. 13 и чл. 43 от 
Правилника за прилагане на Закона за държавната собственост, обявява 
търг с явно наддаване за отдаване под наем на недвижим имот – частна 
държавна собственост, представляващ гарнизонен стол, находящ се в  
гр. Гоце Делчев, ул. “Никола Мандушев” №1

Предназначение на имота – кафе-клуб.
Срок на наемното отношение – 5 (пет) години.
Начална тръжна месечна наемна цена – 1650 (хиляда шестстотин и 

петдесет) лева. Съгласно ЗДДС, върху договорената месечна цена се 
начислява 20% ДДС.

Начин на плащане – по банков път по сметка на Изпълнителна агенция 
“Социални дейности на Министерството на отбраната”: IBAN – BG18 UNCR 
9660 3120 1717 11, BIC код – UNCRBGSF в Уникредит Булбанк.

Други специфични условия (изисквания към кандидата):
• да бъде търговец по смисъла на Търговския закон с основна дейност 

ресторантьорски и други аналогични услуги;
• да представи инвестиционна програма за обекта за не по-малко от 

50 000 лева;
• да разкрие не по-малко от 10 работни места.
Цена на тръжната документация – 24 (двадесет и четири) лева с ДДС.
Тръжната документация се заплаща по банков път по сметка на Изпъл-

нителна агенция "Социални дейности на МО": IBAN – BG18 UNCR 9660 3120 
1717 11, BIC код – UNCRBGSF в Уникредит Булбанк и се получава в сградата на 
Изпълнителна агенция “Социални дейности на МО”, гр. София, бул. “Тот-
лебен” № 34а, от 28.04.2010 г. до 14.05.2010 г. всеки работен ден от 10.00 до 
12.00 и от 14.00 до 17.00 часа, тел. за контакти 02 91 51 326.

Дати за оглед на обекта: всеки работен ден от 10.05.2010 г. до 21.05.2010 г. 
от 10.00 до 17.00 часа, след закупуване на тръжна документация и подадена 
заявка за оглед. Огледът се извършва не по-рано от 2 дни след подаване на 
заявката. Тел. за контакти: 02 91 51 326.

Депозит за участие – 2000 (две хиляди) лева с ДДС, платими по банков 
път – по сметка на Изпълнителна агенция “Социални дейности на МО”: IBAN 
– BG84 UNCR 9660 3320 1717 19, BIC код – UNCRBGSF в Уникредит Булбанк.

Депозитът на сключилия договор за наем се задържа от наемодателя 
до прекратяването на договора като гаранция за заплащане на наем и 
консумативи.

Стъпка на наддаване – 50 (петдесет) лева.
Търгът ще се проведе на 31.05.2010 г. от 12.00 часа в сградата на Изпълни-

телна агенция “Социални дейности на Министерството на отбраната”, 
гр. София, бул. “Тотлебен” № 34а.

Заявления за участие в търга се подават и приемат в сградата на 
Изпълнителна агенция “Социални дейности на Министерството на от-
браната”, гр. София, бул. “Тотлебен” № 34а от 21.05.2010 г. до 28.05.2010 
г., всеки работен ден от 10.00 до 12.00 и от 14.00 до 16.00 часа, тел. за 
контакти: 02 91 51 326.

О  Б  Я  В  А

Изпълнителна агенция “Социални дейности на Министерство-
то на отбраната”, гр. София, бул. “Тотлебен” № 34а , тел. 02 91 51 326, 
на основание чл. 19 от Закона за държавната собственост, чл. 13 и чл. 
43 от Правилника за прилагане на Закона за държавната собственост, 
обявява търг с явно наддаване за отдаване под наем на недвижим имот 
– публична държавна собственост, представляващ помещение №1 (ме-
хана), обособена част от Военен клуб, находящ се в гр. гр. Кюстендил,  
ул. “Демокрация” №32  

Предназначение на имота – заведение за хранене.
Срок на наемното отношение – 5 (пет) години.
Начална тръжна месечна наемна цена – 1100 (хиляда и сто) лева. Съгласно 

ЗДДС, върху договорената месечна цена се начислява 20% ДДС.
Начин на плащане – по банков път по сметка на Изпълнителна агенция 

“Социални дейности на Министерството на отбраната”: IBAN – BG18 UNCR 
9660 3120 1717 11, BIC код – UNCRBGSF в Уникредит Булбанк.

Други специфични условия (изисквания към кандидата):
• да бъде търговец по смисъла на Търговския закон с основна дейност 

ресторантьорство;
• да представи инвестиционна програма за обекта за не по-малко от 

50 000 лева;
• да разкрие не по-малко от 10 работни места.
Цена на тръжната документация – 24 (двадесет и четири) лева с ДДС.
Тръжната документация се заплаща по банков път по сметка на Изпъл-

нителна агенция "Социални дейности на МО": IBAN – BG18 UNCR 9660 3120 
1717 11, BIC код – UNCRBGSF в Уникредит Булбанк и се получава в сградата на 
Изпълнителна агенция “Социални дейности на МО”, гр. София, бул. “Тот-
лебен” № 34а, от 28.04.2010 г. до 14.05.2010 г. всеки работен ден от 10.00 до 
12.00 и от 14.00 до 17.00 часа, тел. за контакти 02 91 51 326.

Дати за оглед на обекта: всеки работен ден от 10.05.2010 г. до 21.05.2010 г. 
от 10.00 до 17.00 часа, след закупуване на тръжна документация и подадена 
заявка за оглед. Огледът се извършва не по-рано от 2 дни след подаване на 
заявката. Тел. за контакти: 02 91 51 326.

Депозит за участие – 1500 (хиляда и петстотин) лева с ДДС, платими 
по банков път – по сметка на Изпълнителна агенция “Социални дейности 
на МО”: IBAN – BG84 UNCR 9660 3320 1717 19, BIC код – UNCRBGSF в Уникредит 
Булбанк.

Депозитът на сключилия договор за наем се задържа от наемодателя 
до прекратяването на договора като гаранция за заплащане на наем и 
консумативи.

Стъпка на наддаване – 50 (петдесет) лева.
Търгът ще се проведе на 31.05.2010 г. от 10.00 часа в сградата на Изпълни-

телна агенция “Социални дейности на Министерството на отбраната”, 
гр. София, бул. “Тотлебен” № 34а.

Заявления за участие в търга се подават и приемат в сградата на Изпъл-
нителна агенция “Социални дейности на Министерството на отбраната”, 
гр. София, бул. “Тотлебен” № 34а от 21.05.2010 г. до 28.05.2010 г., всеки 
работен ден от 10.00 до 12.00 и от 14.00 до 16.00 часа, тел. за контакти: 
02 91 51 326.

МИНИСТЕРСТВО 
НА ФИЗИЧЕСКОТО ВЪЗПИТАНИЕ И СПОРТА

 обявява конкурс за длъжността “ДИРЕКТОР”
 на Дирекция “Спорт за високи постижения”

Минимални и специфични изисквания, определени  в нормативен 
акт:  

1. Минимална образователна степен за заемане на длъжността – магис-
тър;

2. Професионален опит: 7 години;
3. Ранг – V старши.
Допълнителни умения и квалификации, носещи предимство за 

кандидатите: 
- Придобита образователна квалификация “магистър” в областта на 

физическото възпитание и спорта;
- професионален опит в областта на физическото възпитание и спорта 

и/или държавната администрация;
- умения за работа с продуктите на MS Office /Word,  Excel/ и Internet;  
- управленски, комуникативни  и  организационни умения;
Цел на длъжността Директор на дирекция “Спорт за високи по-

стижения”:
Осъществяване, планиране, организиране на дейностите по изпълне-

нието на държавната политика в областта на спорта, реализиране на 
националната програма за развитие на спорта за високи постижения, 
анализиране и разработване на предложения за решения на управленски 
проблеми.

Размер на основната заплата за длъжността - 978 лева.  
Начинът за провеждане на конкурса е:
1. Защита на концепция за стратегическо управление на тема: “Разви-

тие на управлението на олимпийския спорт и спорта за високи постиже-
ния.”

2. Интервю.
Необходимите документи, които следва да бъдат представени 

от кандидатите за участие в конкурсите са: 
1. Заявление за участие в конкурса, съгласно приложение № 2 към чл. 17, 

ал. 1 от Наредбата за провеждане на конкурсите за държавни служители;
2. Декларация по чл. 17, ал. 2, т. 1 от Наредбата за провеждане на конкур-

сите за държавни служители;
3. Копиe от документи за придобита образователно - квалификационна 

степен, допълнителна квалификация и правоспособност, които се изис-
кват за длъжността;

4. Копие от документи, удостоверяващи продължителността на про-
фесионалния опит.

Документите следва да бъдат представени лично или чрез пълномощ-
ник в 10 – дневен срок от публикуване на обявата на адреса на Министер-
ство на физическото възпитание и спорта - гр. София, бул.”Васил Левски” 
№ 75, стая 310,  от 10.00 ч. до 12.00 ч., от 13.30 ч. до 16.30 ч. 

Списъците и други съобщения във връзка с конкурса, ще се обявяват на 
информационните табла във фоайето на партера на Министерство на 
физическото възпитание и спорта.

О  Б  Я  В  А

Изпълнителна агенция “Социални дейности на Министерство-
то на отбраната”, гр. София, бул. “Тотлебен” № 34а , тел. 02 91 51 326, 
на основание чл. 19 от Закона за държавната собственост, чл. 13 и чл. 
43 от Правилника за прилагане на Закона за държавната собственост, 
обявява търг с явно наддаване за отдаване под наем на недвижим имот 
– публична държавна собственост, представляващ помещения №11, 12, 
13, 14 и 15, функционално свързани помежду си (банков офис), обособена 
част от Военно-морски клуб, находящ се в гр. Бургас, бул. “Христо Бо-
тев” №48

Предназначение на имота – банков офис.
Срок на наемното отношение – 5 (пет) години.
Начална тръжна месечна наемна цена – 3200 (три хиляди и двеста) лева. 

Съгласно ЗДДС, върху договорената месечна цена се начислява 20% ДДС.
Начин на плащане – по банков път по сметка на Изпълнителна агенция 

“Социални дейности на Министерството на отбраната”: IBAN – BG18 UNCR 
9660 3120 1717 11, BIC код – UNCRBGSF в Уникредит Булбанк.

Други специфични условия (изисквания към кандидата):
• да бъде банка по смисъла на Закона за кредитните институции;
• да представи инвестиционна програма за обекта за не по-малко от 

100 000 лева;
Цена на тръжната документация – 24 (двадесет и четири) лева с ДДС.
Тръжната документация се заплаща по банков път по сметка на Изпъл-

нителна агенция "Социални дейности на МО": IBAN – BG18 UNCR 9660 3120 
1717 11, BIC код – UNCRBGSF в Уникредит Булбанк и се получава в сградата на 
Изпълнителна агенция “Социални дейности на МО”, гр. София, бул. “Тот-
лебен” № 34а, от 28.04.2010 г. до 14.05.2010 г. всеки работен ден от 10.00 до 
12.00 и от 14.00 до 17.00 часа, тел. за контакти 02 91 51 326.

Дати за оглед на обекта: всеки работен ден от 10.05.2010 г. до 21.05.2010 г. 
от 10.00 до 17.00 часа, след закупуване на тръжна документация и подадена 
заявка за оглед. Огледът се извършва не по-рано от 2 дни след подаване на 
заявката. Тел. за контакти: 02 91 51 326.

Депозит за участие – 4 000 (четири хиляди) лева с ДДС, платими по банков 
път – по сметка на Изпълнителна агенция “Социални дейности на МО”: IBAN 
– BG84 UNCR 9660 3320 1717 19, BIC код – UNCRBGSF в Уникредит Булбанк.

Депозитът на сключилия договор за наем се задържа от наемодателя 
до прекратяването на договора като гаранция за заплащане на наем и 
консумативи.

Стъпка на наддаване – 100 (сто) лева.
Търгът ще се проведе на 31.05.2010 г. от 14.00 часа в сградата на Изпълни-

телна агенция “Социални дейности на Министерството на отбраната”, 
гр. София, бул. “Тотлебен” № 34а.

Заявления за участие в търга се подават и приемат в сградата на 
Изпълнителна агенция “Социални дейности на Министерството на от-
браната”, гр. София, бул. “Тотлебен” № 34а от 21.05.2010 г. до 28.05.2010 
г., всеки работен ден от 10.00 до 12.00 и от 14.00 до 16.00 часа, тел. за 
контакти: 02 91 51 326.

За допълнителна информация  и заявки:
тел.02/4395 853, e-mail: reklama@pari.bg

Цена за публикация: 
0.66 лв./колон мм/ 
без ДДС

Срок за подаване на 
заявките: до 11 ч. в 
деня преди публикация

Търгове, конкурси, Корпоративни 
промени, Покани за обществени 

поръчки, Търгови предложения
Изменения по наредби, Процедури 
по приватизация, Уведомления и 

други обяви  от частната 
и държавната сфера

КОРПОРАТИВНИ 
СЪОБщЕНИЯ И ОБЯВИ 

НА ДЪРжАВНИ ИНСТИТуЦИИ

КОРПОРАТИВНИ 
СЪОБщЕНИЯ И ОБЯВИ 

НА ДЪРжАВНИ ИНСТИТуЦИИ
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В антикризисните мерки, 
предложени от синдика-
тите и работодателите и 
приети по-късно от прави-
телството, проблемите на 
малкия и средния бизнес 
у нас за пореден път са 
игнорирани, независимо 
че той е най-засегнат от 
глобалната икономиче-
ска и финансова криза. 
Въпрос на месеци и дори 
на дни е предстоящият 
фалит на хиляди малки 
и средни фирми у нас. 
Затова е крайно наложи-
телно правителството и 
парламентът да предпри-
емат няколко адекватни 
мерки в негова подкрепа. 
Повечето от тези мерки 
дори няма да натоварят 
и без това поизпразнения 
ни бюджет, а са въпрос на 
политическа воля. 

закъснение
Известно е, че се наблю-
дава повсеместно закъс-
нение при одитирането и 
разплащането по програ-
мите от еврофондовете. 
Също така се финансират 
неприоритетни и прес-
тижни дейности, които 
имат национално значе-
ние, но може да почакат. 
Това са например Наци-
оналната спортна зала, 
за която са определени 
90 млн. лв., и т.нар. Бъл-
гарски Лувър, в който ще 
бъдат вложени 15 млн. лв. 
Безспорно, че те също са 
важни, но след като десет-
ки хиляди работници са 
освободени от началото 
на годината поради липса 
на достатъчно поръчки в 
промишлеността и стро-
ителството, е по-важно 
да се отдели внимание от 
правителството на реал-
ния бизнес. 

В тази връзка е необхо-
димо:

Да се въведе реци-
прочност при договорите 
с бенефициентите и при 
забава от страна на упра-
вляващия орган да се покри-
ват разходите за лихви и 
да се изплащат неустойки. 

Да се инициира създава-
нето на Национален оце-
нителен борд с представи-
тели и на бизнеса, и на ака-
демичните среди, който 
да има функции да оценява 
ефективността на изпъл-
нението на оперативните 
програми и тяхната обвър-

▶

▶

Малките и средните 
фирми са сбутани в ъгъла   

заност с тематичното и 
обемното календарно пла-
ниране. 

Да се въведе принципът 
на мълчаливото съгласие 
при подаване на докумен-
тация за плащане от стра-
на на одитиращите и сер-
тифициращите органи; 

 Бизнесът да получи дос-
тъп до определени нива на 
ИСУН с цел информираност 
и избягване на    дублирани 
предложения.

задължения 
Друг основен проблем е 
забавянето на разплаща-
нията от страна на дър-
жавата и общините към 
бизнеса, както и задълже-

▶

▶

Необхо-
димо е 

също да се даде 
нов тласък 
на програми-
те, свързани с 
укрепване на 
микропредпри-
ятията, старти-
ращия бизнес и 
гаранционните 
фондове за тях

15 
▶ млн. лв. ще бъдат  
вложени в  
т. нар. Български  
Лувър

нието да се заплаща ДДС 
за свършена работа, без 
бизнесът да си е получил 
парите за нея. За тази цел 
следва да се издаде на-
редба за т.нар. данъчнa 
ваканция за заплащане 
на дължимия ДДС в слу-
чаите, когато възложител 
е държавна или общин-
ска администрация, до 
издължаването към изпъл-
нителите на поръчката. 
Крайно наложително е 
да се възстанови правото 
на бизнеса да си търси 
парите и от държавните и 
общинските администра-
ции по административен 
и съдебен ред, а не да 
чака благоволението на 
определени лица от адми-
нистрацията. 

На трето място, необхо-
димо е да се посочи, че 
изоставането на обявява-
нето на процедурите от 
ОП “Конкурентоспосо-
бност” продължава вече 
фатално. Тя е програмата 
на ЕС, която е предназ-
начена изключително и 
преди всичко за малкия и 
средния бизнес. 

За тази цел следва да се 
навакса изоставането в 
най-кратки срокове и до 
30 дни следва да бъдат 
обявени поне половината 
от новите мерки, обявени 
в Индикативната програ-
ма за 2010 г. Необходимо е 
също да се даде нов тласък 

на програмите, свързани с 
укрепване на микропред-
приятията, стартиращия 
бизнес и гаранционните 
фондове за тях, в т.ч. чрез 
фонд “Джереми”. До края 
на май 2010 г. договорът 
с Европейския инвести-
ционен фонд, подписан 
от предходното правител-
ство преди повече от 1 го-
дина, следва да заработи в 
интерес на бизнеса у нас 
и да стартира схемата за 
оползотворяване на 200 
млн. EUR. По този начин 
условията за отпускане на 
кредити на малки и сред-
ни фирми ще се облекчат 
значително.

Статут
Въпросът със статута на 
самонаетите надомни ра-
ботници също е актуален, 
защото при сегашната си-
туация се оказва, че над 
250 000 души работят в 
сивия сектор. 

В тази връзка е нало-
жително:

Да се предвидят данъч-
ни преференции за стар-
тиращ бизнес на надомни-
те работници. 

Да се предложи префе-
ренциално кредитиране на 
тези надомни работници. 

Да се предвидят 
бюджетни средства 

▶

▶

▶

(съгласно конвенцията на 
ЕС) за обучение в предпри-
емачество.  

Непрекъснато в публич-
ното пространство се ти-
ражират противоречиви 
информации относно кан-
дидатурата ни за чакалня-
та на еврозоната - ЕРМ II. 
В тази връзка е наложи-
телно да не се снема като 
приоритет на правител-
ството и цел №1 зa 2010 
г. да остане подаването на 
молба за присъединяване 
към валутния механизъм, 
а до три години и член-
ство в еврозоната. 

Бизнесът се нуждае от 
поевтиняването  на кре-
дитния ресурс, което ста-
на факт в Словения, Сло-
вакия и Малта, които вече 
са членове на еврозоната, 
а лихвите по кредитите в 
тях намаляха с няколко 
процента. Добре е, че бе 
приета от Съвета на ми-
нистрите на финансите на 
ЕС Конвергентната про-
грама на МС 2010-2012 г. 
и не трябва да се отлага 
подаването на молба за 
членство във валутния 
механизъм.

Приоритети
Според представители-
те на малкия и средния 
бизнес до този момент не 
се работи активно по раз-
работване на материали 

за следващия програмен 
период 2014-2020 г. Ето 
защо следва да се включат 
в работните групи пред-
ставители на браншовите 
организации и тези на 
микробизнеса. Необхо-
димо е и да се плани-
рат предимно ефективни 
приоритети, които са с 
висока добавена стойност 
и от стратегическо значе-
ние за страната ни, като 
електроника, софтуерна 
промишленост, телекому-
никации, нанотехнологии, 
фармация и козметика и 
др., в някои от които има-
ме традиции. 

Предвид приоритет-
ното място на туризма у 
нас следва да се разрабо-
ти действащ и ефективен 
закон за туризма, както и 
последващи го поднорма-
тивни актове, както и нова 
и модерна отраслова стра-
тегия. 

Йосиф Аврамов,
зам.-председател на Националната 

предприемаческа и занаятчийска 
камара

 Въпрос на месеци и дори на дни е предстоящият фалит на хиляди малки и средни фирми у нас▶

Държавата може да отложи проекти, за да стимулира реалния бизнес

250 
▶ хил. души  
работят  
в сивия сектор  
при сегашната  
ситуация

СНИмка БоБИ ТошЕВ
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В Лондон инж. Светозар Ан-
дреев би бил много богат. За-
щото в този град видеокаме-
рите са повече от туристите 
и постоянното наблюдение е 
издигнато в култ. А инженер 
Андреев от години се зани-
мава точно с този бизнес. 
Неговата компания “Анди” 
ООД е сред трите най-голе-
ми доставчици на системи 
за сигурност в България. 
Пазарът става все по-стаби-
лен, може би защото заради 
кризата започнахме повече 
да ценим имуществото си, 
а на грижовни хора аз лес-
но продавам моите идеи за 
сигурност. Убеден съм, че в 
нашата страна този пазарен 
сектор има голям потенциал 
за развитие, казва пловдив-
ският предприемач. 

Инженерен ренесанс 
“Анди” ООД е високотех-
нологична компания, в ко-
ято инженерният ум е на 
особена почит. През 1993 г. 
започнах с четирима много 
грамотни в техниката хора 
да поставям аларми на авто-
мобили, спомня си  пловдив-
ският предприемач. Днес 
във фирмата вече работят 
240 души, 40% от които са с 
висше инженерно образова-
ние, 57% са със специализи-
рано средно техническо. 

В условията на криза биз-
несът страда от липса на 
пари за дейността си и меж-
дуфирмената задлъжнялост 
вече е достигнала застраши-
телни размери. Това, което 
ни трябва, е повишаване на 
производителността и ефек-
тивността на производство-
то, бързо преструктуриране 
на губещите и неефективни 
звена и прилагане на по-
добри инженерни решения 
в производство. Смятам, че 
един от основните проблеми 
в България е ниската произ-
водителност и квалификация 
на голяма част от трудовия 
ресурс. Затова в нашата фир-
ма залагаме на непрекъснато 
повишаване на квалифика-
цията на нашите кадри, още 
повече че работим в един от 
най-динамично развиващите 
се сектори по отношение 
на технологиите, споделя  
своята бизнес философия 
инж. Светозар Андреев. 

Инженерен ренесанс в идеите 
за сигурност на бизнеса

 Пазарът става все по-стабилен може би защото заради кризата започнахме пове-
че да ценим имуществото си, убеден е инж. Светозар Андреев
▶

Грешките
Изкушението 
прекомерна 
амбиция   

Ние устояхме на изку-
шението на прекомерна-
та амбиция, казва инж. 
Светозар Андреев. Много 
компании в България за 
кратко време разшириха 
бизнеса си в много секто-
ри благодарение на поде-
ма в икономиката, което 
им създаде проблеми с лик-
видността по време на 
кризата. 

Нашата стратегия към 

▶

▶

специализация се оказа 
успешна, смята собстве-
никът на една от най-
големите компании за сис-
теми за сигурност инж. 
Андреев. С цел да дивер-
сифицират портфейла си 
и изкушени от големите 
печалби в търговията с 
недвижими имоти някои 
компании решиха да ста-
нат инвеститори. 

В условията на криза 
обаче сривът на пазара 
на имоти оказа негатив-
но влияние върху основ-
ния им бизнес. Това от 
своя страна рефлектира 
и върху нашата компа-
ния, като увеличи дела на 

▶

трудносъбираемите пла-
щания. 

Работата ни се усложня-
ва и от опитите на някои 
клиенти да спекулират с 
кризата като извинение 
за неплащане или да пре-
договарят търговските 
условия за дейности, при-
ключили отдавна (напри-
мер преди 6 месеца или 1 
година). 

Независимо от сегаш-
ната икономическа ситу-
ация аз съм оптимист, 
защото българският биз-
нес е достатъчно жиз-
неспособен, заключи соб-
ственикът на “Анди” ООД 
инж. Светозар Андрев. 

▶

▶

вървят, казва инж. Андре-
ев. И решително преори-
ентира усилията на екипа 
си към малките и средните 
потребители, към системи 
за контрол на фирмените 
разходи и към увеличаване 
на дела на поддръжката на 
вече създадени и работещи 
системи за сигурност. Ако 
по време на криза бизнесът 
не се научи да контролира 
и да оптимизира стриктно 
процесите в компанията си, 
кога ще се научи? Мисля, 
че в това е нашият шанс, и 
ние няма да го пропуснем, 
прогнозира инж. Светозар 
Андреев. 

Подбирай  
партньорите си
Всъщност ние се стремим 
да ни изберат за партньор 
водещи компании в областта 
на системите за сигурност, 
казва Светозар Андреев. 
Неговата компания пред-
ставлява 15 от най-големите 
имена в бранша от цял свят. 
Тази наша политика е про-
диктувана от стремежа ни да 
отговорим на потребностите 
на максимално широк кръг 
потребители на българския 
пазар, обяснява той. 

За нас клиентите са и парт-
ньори. Ние им предоставяме 
пълно съдействие на всички 
етапи - изясняване на тех-
ническата задача съобразно 
конкретните нужди на кли-
ента, проектиране, достав-
ка, монтаж, гаранционно и 
извънгаранционно сервиз-
но обслужване, обучение 
на персонала на клиента за 
работа с монтираните сис-
теми. 

Михаил Ванчев

Фирма “Анди” ООД е сред трите най-големи доставчици  
на системи за сигурност у нас 

В момента 
много от 

големите проек-
ти са замразени, 
други се отлагат, 
но като цяло 
малките и сред-
ните проекти 
вървят

Силната инженерингова на-
соченост на компанията е 
допаднала дори на българи, 
които са работили в тази 
област в чужбина. Да, на-
пример нашият продуктов 
мениджър дойде от САЩ, 
доволен е пловдивският биз-
несмен. 

 
Разрастване 
Клиенти на “Анди” ООД са 
както едни от най-големите 
компании в частния сектор 
в България, така и много-
бройни представители на 
средния и малкия бизнес. 
“Анди” ООД има клиенти 
в хранителната индустрия, 
леката и тежката промиш-
леност, енергетиката, транс-
порта, търговията, различни 
държавни институции.

Едни от последните ни 
проекти са Летище Пловдив, 
мол “Галерия” - Пловдив, 
мол “Галерия” - Стара Заго-
ра, стадион “Берое” - Стара 
Загора, хотелски комплекс 
“Роял Бийч Барсело” - Слън-
чев бряг, Матраци “Тед”, шо-
урум на “Мерцедес” - Варна, 
месокомбинат “Орехите” 
- Добрич, Обединена българ-
ска банка, консулски служ-
би към Министерството на 
външните работи, община 
Златица, община Пловдив и 
други, обяснява инж. Андре-
ев. В последните месеци има 
положителна тенденция към 
по-добра прозрачност и рав-
нопоставеност на фирмите 
при участие в конкурси за 
държавни поръчки. А това 
ни дава добри пазарни шан-
сове, казва инж. Светозар 
Андреев. 

Кризата в “Анди” ООД се 
усетила силно едва през пър-
вите месеци на 2010 г. При-
чината - компанията осъ-
ществява последната фаза на 
строителния процес и може 
би затова при кризата мал-
ко “закъснява”, което дава 
шанс на мениджърския екип 
да я посрещне с техническа 
и ресурсна готовност. 

Оборотите на фирмата 
нарастват с 14% в периода 
2008/2007 г. и спадат само 
с 8.8% през 2009/2008 г. В 
момента много от големите 
проекти са замразени, дру-
ги се отлагат, но като цяло 
малките и средните проекти 

СНиМкА АВТОРъТ

Промяната е 
най-сигурното в 
нашия живот  
Маркетинговият екс-
перт Сет Годин е човек, 
за когото промяната е 
най-важна. В книгата 
“Племена”, издадена 
от ИК “Кръгозор”, той 
отправя предизвикател-
ство към статуквото с 
прямота, заради която 

няма начин да не бъде 
харесан. Книгите му 
са симпатично кратки 
- като свеж повей на 
вятъра, който гони зас-
тоялото, същевремен-
но успява да провокира 
мисленето и дава път 
на новото. Бестселърът 
на Сет Годин е на пето 
място в класацията на 
“Амазон” за най-четени 
книги.

Моят  
бИзнеС
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 50 хил. кв. м офис 
площи има в строящият 
се мегапарк на бул. 
"Цариградско шосе"             

Снимка БОБи ТОШЕВ

▶

Наемите на офисите в София паднаха до 3.5 EUR на кв. м
Една четвърт от 
площите в столицата 
в края на годината ще 
бъдат празни

Кризата, пренасищането 
на София с офиси и ста-
ранието на инвеститорите 
да запълнят площите си с 
наематели доведоха до зна-
чителен спад в цените. 

В периферията на сто-
лицата наемните цени на 
кв. м в офис сгради от клас 
Б са от 3.5 до 6 EUR без 
ДДС. В широкия център 
цените са 5-6 EUR на кв. м, 
а в идеалния център - 7-9 
EUR на кв. м, съобщи Кра-
симир Димитров, управля-
ващ партньор на Source real 
estate advisers. 

За по-качествените офи-
си от клас А цените съвсем 
естествено са по-високи. 
От 9 до 11 EUR на кв. м е 
базовият наем в центъра, 
по главните булеварди той 
е от 7.5 до 9 EUR на кв. 
м, а в кварталите цените 
падат до 5-7 EUR на кв. 
м. Отделно от базовия  на-
ем се заплаща сервизната 
такса, допълни Димитров. 
Според него цените са 
достигнали санитарния 
минимум от гледна точка 
на инвеститорите. Някои 
от собствениците, воде-
ни от намерението си да 
си възвърнат вложение-

то според предварително 
направените си планове, 
обявяват дори абсурдно 
високи цени.  

Собственици на офисни 
сгради в центъра на София 
искат наем от 30 EUR на 
кв. м и затова сградите им 
стоят месеци наред праз-
ни, обясни Николай Неов,  
мениджър офис площи от 
консултантската компания 
MBL.

оптимизиране
Наемателите и през та-
зи година ще подминават 
офертите с надути цени и 
ще търсят най-изгодната 
оферта. Кризата вероятно 
ще продължи да принуж-
дава много компании да 
се посвият, като освободят 
част от офисите си или се 
преместят срещу по-ни-
ска цена. Около 60-65% от 
клиентите търсят офиси с 
площ от около 150 до 200 
кв. м. 20-25% имат нужда 
от помещение от 300 до 
500 кв. м. Големи соф-
туерни, дистрибуционни 
и чужди фармацевтични 
компании, както и кол цен-
трове търсят офиси с площ 
от над 700 кв. м, обясни 
Красимир Димитров. 

Част от компаниите про-
учват пазара не с цел да 
се преместят, а за да дого-
ворят по-нисък наем там, 
където са сега. Например, 

Истинският Клас А офис

RLEED
Сертификат за
екостроителство

www.sac.bgТел. 02 492 38 00                              

ако месечният наем е 12.5 
EUR на кв. м и те проучат 
няколко оферти и видят, 
че две от тях са за 11 EUR 
на кв. м, а другите за 11.5 
или 12 EUR на кв. м. Така 
те искат от наемодателя 
си наем от 11 EUR на кв. 
м и ако го постигнат, са 
доволни. Това обаче не е 
оптималният вариант за 
тях, обясни Николай Неов. 
Според него професиона-
лен консултант може да 

договори по-изгоден наем 
от оферираната цена от 11 
EUR на кв. м. 

Прогнозите
Според консултантите и 
брокерите компаниите ще 
продължат да намаляват 
използваното офис прос-
транство, докато не видят 
добри перспективи за раз-
витие на бизнеса си. Ситу-
ацията на офисния пазар в 
София ще се утежни още 

повече в края на годината, 
защото нови готови про-
екти ще излязат на пазара, 
категорични са специали-
стите от бранша. 

Сега има 192 000 кв. м 
офисни площи, които ня-
мат наематели. До края на 
годината офисите ще се 
увеличат с около 320 000 
кв. м, като общо те ще са 1.5 
млн. кв. м. В най-добрите 
години на този пазар са 
се отдавали 170 000 кв. м. 

Ако и през тази година то-
ва се случи, около 342 000 
кв. м ще останат празни, 
обясни Николай Неов. Това 
означава, че средно 22.8% 
от офисите няма да имат 
наематели. 

Прогнозите на Красимир 
Димитров са дори по-мрач-
ни. Според него процентът 
на свободни офис площи 
в София ще нарасне до 
28-29%. 

Красимира Янева

30 
▶ EUR на квадратен 
метър месечно искат 
инвеститори в офисна 
сграда в идеалния център 
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Слухове за съкращения и 
сливане на най-голямата 
частна телевизия у нас 
bTV с по-малката PRO 
BG заливат медийното 
пространство от известно 
време. 

Поводът е финализи-
рането на сделката за 
групата на bTV между 
Central European Media 
Enterprises (CME) и News 
Corporation. 

Появата на новия играч 
на пазара породи реди-
ца въпроси, свързани с  
развитието на телевизиите 
и радиата, обединени в 
новата група - bTV, нишо-
вите bTV Comedy и bTV 
Cinema и отдавна закупе-
ните от компанията RING 
BG, PRO BG и няколко 
радиостанции.  

Очаква се администрациите на bTV и  
PRO BG да минат под една шапка, за да  
бъдат оптимизирани разходите

Промени
Радио 
"Атлантик" с 
ново име
Magic FM наследява радио 
Атлантик. Радиостанцията 
е с променени име и гра-
фични елементи, честоти-
те обаче остават същите. 
Изцяло новата визия на 
медията предвижда нови 

игри в сутрешното шоу. 
Променят се имената на 
рубриките и адресът на 
интернет страницата. На 
честотите на радиостанци-
ята ще звучи повече музика 
без реклама.  Magic FM е 
следващата стъпка в раз-
витието на радиоверига-
та, която цели да приобщи 
медията към европейска-
та верига радиостанции 
Magic FM.   

bTV, която си е утвър-
дена като първата частна 
телевизия, ще запази по-
литематичния си формат, 
смята изпълнителният ди-
ректор на АББРО. Според 
него при наличието на 
слаба обществена теле-
визия като БНТ на паза-
ра има глад за такъв вид 
формати, които предлагат 
по-голям обем новини и 
актуални предавания с 
културна и обществена 
насоченост. 

PRO BG най-вероятно 
ще стане по-нишов канал, 
евентуално ще се превърне 
в женски канал, какви-
то слухове се носеха от 
известно време. Пазарът 
все повече търси нишови 
канали, а при обявяването 
на сделката от CME ко-
ментираха, че ще заложат 
именно на този формат 
- създаването на нишови 
канали за отделни групи 
потребители. 

Нишови канали
Подобни стъпки планира 
и MTG, която готви своя 
спортен канал Nova Sport. 
Той ще смени музикална-
та ММ и ще се изправи в 
директна конкуренция със 
спортния RING BG, част 
от мрежата на CME. 

Развитието му обаче 
остава неясно. Факт е, 
че в групата на bTV до 
момента нямаха телеви-
зия с подобна насоченост. 
RING BG притежава пра-
вата за излъчване на мно-
го първенства и спортни 
събития. Част от тях може 
би ще минат към bTV, за 
да бъдат по-високопрода-
вани, прогнозира Гриша 
Камбуров.

Тенденция
Наблюдаваната в по-
следно време тенденция 
на групите да развиват 
мултиканална стратегия, 
която се базира на един 
основен политематичен 
канал, а всички останали 
са нишови. 

Идеята е тематичните 
канали да се качат на мул-
типлексите при проце-
са на цифровизация и по 
този начин ще попълнят 
портфолиото на основната 
програма, обяснява шефът 
на АББРО.

Елина Пулчева

МЕдиЕН 
БизНЕс
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за коментар по темата до 
редакционното приключ-
ване на броя. 

Нормално е при сделка 
от подобен мащаб да се 
направят икономии, каза 
за в. “Пари” Гриша Кам-
буров, изпълнителен ди-
ректор на Асоциацията 
на българските радио- и 
телевизионни оператори 
(АББРО). Очакват се про-
мени в мениджмънта на 
двете основни телевизии, 
едната от тях ще се качи 
по-високо, смята той. Из-
пълнителните директори 
на bTV и PRO BG обаче 
най-вероятно ще останат 
без промяна, прогнозира 
Камбуров. 

Администрация
Оказва се, че администра-
цията на bTV е по-малка 
от тази на PRO BG. Кол-
кото и да е неприятно, ще 
има съкращения по отде-
лите, за да се постигне 
оптимизация, иначе ще се 
получи прекалено голяма 
структура. 

Редно е всичко да мине 
под една шапка, смята Кам-
буров. Според него ще е 
интересно да се види какво 
ще се случи с директорите 
на различните дирекции. 

Най-вероят-
но ще има 
съкращения, 

за да се постигне 
оптимизация,  
иначе структурата 
ще стане  прекалено  
голяма

400
▶ млн. USD струва  
придобиването  
на bТV

Компанията 
CME притежава 
общо 5 тв  
канала у нас   

Стойността на сделка-
та между News Corporation 
и Central European Media 
Enterprises (СМЕ) е 400 млн. 
USD. Отделно са плате-
ни  13 млн. USD оборотен 
капитал. 

През 2007 г. СМЕ придоби 
80% от PRO BG и RingBG 
за 172 млн. USD. Слухове за 
продажбата на bTV започ-
наха през 2008 г. Тогава 
собственикът й News 

▶

▶

Corporation обяви, че пла-
нира изтеглянето си от 
Източна Европа. Друже-
ството придоби и 74% от 
дела на News Corporation 
в радиокомпанията 
“СиДжей”, която управля-
ва няколко радиостанции, 
сред които Classic FM, Jazz 
FM, N Joy, Melody и Z Rock. 
Купуването на bTV е част 
от стратегията ни за 
развитието на пазара в 
България, коментираха 
преди време за в. “Пари” 
от централата на СМЕ в 
Чехия. В момента компа-
нията присъства в 7 дър-
жави. 

Гриша Камбуров,
изпълнителен директор на Асо-
циацията на българските радио- 
и телевизионни оператори 

империя
Все още не е ясно как 
ще се развие най-нова-
та телевизионна група в 
България, а и никой от 
по-големите телевизии, 
включени в нея, не се на-
ема да прогнозира. 

Срещи текат постоянно, 
тепърва ще се изяснява 
концепцията, е най-чести-
ят отговор от представите-
ли на bTV и PRO BG. 

От администрацията на 
PRO BG заявиха, че в мо-
мента тече интеграционен 
процес и ще коментират, 
когато той приключи. 
Шефката на новините на 
bTV Люба Ризова също 
се въздържа от прогнози 
в каква посока ще поемат 
каналите. Представители 
на CME не бяха открити 

Дялове на телевизиите за февруари, в %

Източник: ТВ план
Графика: Гриша Струнджев
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Завладяването на 
пазарен дял от 
конкуриращите 
се медии ще 
изисква промяна в 
програмните им схеми

След сделката между 
News Corporation и Central 
European Media Enterprises 
се създаде медиен гигант, 
който е съизмерим един-
ствено с конкурентната 
Нова телевизия. 

Сама тя също не е бъл-
гарска - неин собстве-
ник е шведската Modern  
Times Group (MTG), която 
продължава с преструкту-
ририането на медията и 
програмната й схема. 

Война за зрители
Не е ясна съдбата на кана-
лите Fox Life и Fox Crime. 
Те все още са собственост 
на News Corporation. Съ-
щите канали в Сърбия са 
изкупени от Antenna Group, 
а у нас предстои да видим 
кой ще прояви интерес към 
придобиването им.

Ребранд на ТВ 7
Любопитно ще е развити-
ето на друг важен играч 
- ТВ 7. Скоро предстои 
цялостно ребрандиране 
на телевизията на Светла-
на Василева. Тя също ще 
се бори за своята пазар-
на ниша. В скоро време 
предстои избор на нов ге-
нерален директор на БНТ, 
където също се очакват 
промени.   

Разрастване
ПРОФОН 
разпредели  
2.5 млн. лв. 
ПРОФОН прие двадесет 
и четири нови членове 
на извънредно общо 
събрание. Сред тях са 14 
нови артисти и 10 нови 
продуценти. Изчислена 
е и сумата на събраните 

възнаграждения за 
сродни изпълнителски 
и продуцентски 
права за 2007 г. Тя е 
рекордна за момента 
и възлиза на близо 
2.5 млн. лв. Oбщото 
събраниe на ПРОФОН 
е взело решение за 
делегиране на по-
широки правомощия на 
управителния съвет на 
дружеството. Така ще се 

осигури гъвкавост при 
преговорите с големи 
групи ползватели - 
браншови организации 
от медийния и 
туристическия сектор. С 
тази промяна ПРОФОН 
реагира на динамичната 
икономическа 
ситуация в страната 
и нуждата от вземане 
на своевременни 
управленски решения. 

Отговорът  
на нова
След появата на играча 
СМЕ на пазара от MTG 
най-вероятно ще има от-
говор. Ръководството на 
Нова телевизия ще започне 
да работи върху възвръща-
нето на позициите, които 
имаше преди около 6-7 
месеца, очакват експерти.  

Конкурентът на bTV съ-
що ще предприеме мулти-
каналната стратегия. От 
MTG ще засилят разви-
тието на тематичните си 
канали от групата “Диема”. 
Засилената конкуренция ще 
предизвика много промени, 
борбата за зрители ще е 
сериозна. Не трябва да се 
подценява фактът, че зри-
телят е презадоволен. 

Число

60
процента повече приходи са реализирали американските 

компании, използващи социални медии. При останалите 
ръстът на приходите е само 8%, показват данните на 
анализаторите от Marketo

▶

Решения ще се вземат след  
подробни анализи 
Развитието на 
телевизионните канали 
в новата медийна група 
все още не може да се 
коментира. Непрекъснато 
текат разговори, контакти 
и срещи, за да се реши в 
каква посока ще работим 
занапред. Естествено тези 
решения ще се вземат на 
базата на анализи, които 
предстои да бъдат напра-
вени. Промените не може 
да се правят на ниво лично 
решение, все пак става 

Промените 
не може да 

се правят на ниво 
лично решение

Люба Ризова,
директор ” Новини и актуални 
предавания" в bТV

въпрос за 5 телевизии. 

Не сме си поставили 
срок, в който трябва 
да изградим новата визия. 
Всичко трябва да се свър-
ши в най-кратки срокове. 
Първо трябва да се пози-
ционират каналите, а после 
да се търсят програмни 
решения. По отношение на 
новините не мога да кажа 
какво предстои, тъй като 
трябва да се прецени каква 
аудитория се преследва. 

милена славова е сред но-
вите членове на ПРОФОн
▶

Дялове на телевизиите за февруари, в %

Източник: ТВ план
Графика: Гриша Струнджев
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Отстъпки
Българските 
продуценти 
са на почит 
Отстъпките за бъл-
гарските филмопро-
изводители започват 
от 25%. При по-малки 
продукции с нисък 
бюджет те достигат 
до 40-50%. Но кино-
индустрията в Бълга-

рия не е голяма. Това 
кара собствениците 
да предлагат услуги-
те на киноцентъра на 
чуждестранни фирми. 
За тази цел усилията 
са насочени към при-
вличането на външ-
ни продуценти. Това 
ще доведе до свежи 
инвестиции, от които 
се нуждаят и филмо-
вата индустрия, и ико-
номиката на страната.

Киноиндустрията в Бъл-
гария успя да се оттласне 
от дъното. Все повече све-
товни звезди, които дос-
коро бяхме гледали само в 
кината, избират България 
за снимачна площадка на 
своите филми. Защото ки-
ноцен-

търът в Бояна предлага 
все по-добри условия за 
създаване на касови про-
дукции. 

Вратите на киноцентъ-
ра са отворени за всички 
- от най-големия светов-
ноизвестен продуцент до 
обикновения студент, казва 

Дейвид Ва-

род, изпълнителен дирек-
тор на “Ню Бояна филм”.

От държавно към 
частно
Киноцентър “Бояна” беше 
купен от американската 
компания “Ню имидж” 
през 2006 г. след множество 
скандали и обжалвания. 
Според Варод осъщест-

вяването 

на сделката е било като 
преминаване през ада.  

Съвсем скоро след като 
започнахме да работим в 
България, теренът, с който 
разполагахме, стана малък 
за реализацията на идеите 
ни, казва шефът на “Ню 
Бояна филм”. В началото 
киноцентърът разполага с 
едва три студиа и едно, ко-
е то беше още в строител-

Киноцентърът започва подготовка за снимане на “Рамбо 5” и 3D филм
Под светлините на прожекторите

Цитат

“Бояна” е най-
доброто кино-

студио в Европа

 Дейвид Варод, собственик на киноцентър"Бояна"

Колаж: Гриша Струнджев

ство. Условията, които зава-
рих, бяха много по-лоши от 
тези, които очаквах, казва 
Варод. Почти нищо не е 
било технически изправно. 
В началото новите собстве-
ници дори не рекламират 
собствеността си, защото 
няма какво да предложат на 
продуцентите.

Съживяване
След четири години и 30 
млн. EUR инвестиции 
картината е много по-раз-
лична. Сега киноцентърът 
разполага с 13 студиа. На-
прави се най-добрият и 
най-големият отдел в Евро-
па по компютърна графика 
и анимация, твърди Дейвид 
Варод. В него работят над 
250 души, които правят 
филми не само в страната, 
а навсякъде по света. Тази 
година започва рекламата 
на киноцентъра, защото 
искаме да сме сигурни, че 
предлагаме най-добрите 
условия, казва той. Спо-
ред него в момента “Боя-
на” е най-доброто студио 
в Европа. А български-

те продуценти ползват 

най-големите привилегии, 
които “Бояна” може да пре-
достави. Киноцентърът си 
остава преди всичко дом на 
българското кино, твърди 
Варод.

Бъдещи проекти
Продължава изграждането 
и допълването на гамата от 
необходими студиа. Сега 
започва строителството на 
студио, в което ще има 
басейн за заснемане на 
подводни сцени. Изграж-
дането на т. нар. водно сту-
дио ще отнеме между 6 и 7 
месеца. А инвестицията в 
него е 4 млн. EUR. 

За първи път тази годи-
на предстои заснемането 
в България на 3D филм. 
Продукциите са две и са 
италиански. Тяхното нача-
ло е предвидено за летните 
месеци юни или юли. А 
през август ще започне зас-
немането и на “Рамбо 5”. 
Има сключени договори за 
още няколко филма, но все 
още продуцентите не са 
уточнили кога ще започнат 
снимките.

Николета Цветкова
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